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A Martfûn megvalósult vagy folyamat-
ban lévõ beruházásokról, fejlesztésekrõl 
adott tájékoztatást az önkormányzati 
képviselõ-testület a szeptember 9-én, a 
mûvelõdési központban megtartott lakos-
sági fórumon.

Elsõként az önkormányzat gazdálkodását 
értékelte dr. Bakonyi Péter polgármester. A 
képviselõ-testület négy évvel ezelõtti meg-
alakulásakor rögzítették az önkormányzat 
pénzügyi helyzetét. Eszerint 335 milliós 
folyószámlahitel, 139 milliós tartós kötele-
zettségvállalás, emellett több tízmillió forint 
további kifizetetlen számla terhet, csõd kö-
zeli helyzetet kellett gyorsan és határozottan 
kezelnie a város új vezetésének. Ehhez ké-
pest a négyéves önkormányzati ciklust úgy 
fogjuk zárni, hogy 400 millió forint fölötti 
összeg lesz az önkormányzat folyószám-
láján, illetve lekötött betétben, és a fo-
lyamatban lévõ pályázatok megvalósí-
tásához elkülönített saját források is az 
önkormányzat rendelkezésére állnak – 
tájékoztatott dr. Bakonyi Péter. A polgár-
mester külön kiemelte, hogy a következõ 
önkormányzati ciklusra is biztosított a to-
vábbi pályázatok benyújtásához szükséges 
összeg.

Várhatóan szeptember végére befeje-
zõdik a Munkácsy út teljes felújítása. A na-
pokban elkezdõdik az Ifjúság út rend-
betétele. Parkolósáv létrehozásával, ki is 
szélesítik ezt a jelentõs forgalommal terhelt 
utat.

Még ebben az évben elkezdõdik, és a 
jövõ év tavaszára befejezõdik a mûvelõ-
dési központ belsõ közösségi tereinek fel-
újítása. Egy energiatakarékossági, ener-
giafelhasználási pályázatot is megnyert a 
város. Elbírálás alatt van az önkormányzat 
egy nagyobb, az általános iskola és az 
óvodák további fûtéskorszerûsítésére irá-
nyuló pályázata. Martfû a gesztora a Kun-
szentmártoni Kistérséget érintõ, „ivóvíz-
minõség-javító program” megvalósítására 
irányuló pályázatnak, amelyet az év végéig 
kell benyújtani.

Kicserélték a Kossuth úti óvoda tetõszer-
kezetét és nyílászáróit, majd, a megfelelõ 
hõszigetelést követõen, megújult az épület 
teljes homlokzata. A Munkácsy úti óvoda 
nyílászáróit szintén kicserélték, és ezt az 
épületet is hõszigetelték.

Három érintett önkormányzat érdekeit 
összehangolni, a földtulajdonosokkal meg-
egyezni, a mûszaki elõírásoknak, a változó 
közbeszerzési követelményeknek eleget 
tenni nem könnyû. Újabb közbeszerzési 
eljárás lebonyolítását követõen, jövõ tavasz-
szal végre megépülhet a Rákóczifalvát 
Martfûvel összekötõ kerékpárút.

Az önkormányzati ciklus elején megújult 
a központi játszótér, társadalmi összefogás-
sal, képviselõi kezdeményezésre a Hunyadi 
úton játszóteret „fõzött” a város közössége. 
Lakossági összefogással és a TESZ dolgo-
zóinak közremûködésével, a város másik 
felében, a Móricz Zsigmond út közelében is 
hamarosan kialakítanak egy játszóteret. 

Szeptember 1-jétõl már a felújított isko-
lakonyha biztosítja az étkeztetést. A konyha 
minõsége, felszereltsége, az ott dolgozók 
munkakörülményei jelentõsen javultak. A 
felújítást végzõ és a konyhát fenntartó 
településellátó szervezet reményei szerint 
egyre többen fogják ezt az étkezési lehetõ-
séget igénybe venni. A szeptembertõl vár-
ható egyszerûsített beszerzési lehetõségek-
kel tovább bõvülhet a konyha helyi beszál-
lítóinak köre.

Október végén megnyílik a Spar áruház. 
Bár eltérõ vélemények lehetnek az új  be-
vásárlóközpont körül, amellett, hogy gazda-
gítja a város ellátását, egyben a mûvelõdési 
központ nagy rendezvényeit látogatók par-
kolási gondjain is enyhít.

Az állami tulajdonban lévõ Rákóczi út 
rendbetétele érdekében az önkormányzat 
magára vállalta a felújítás költségének felét, 
de a megyei közútkezelõ társaság, eddig, 
nem tudta mellé tenni a maga részét.

Számszerûen nézve minden idõk leg-
aktívabb képviselõ-testülete zárja októ-
ber 3-án az önkormányzati ciklust – 
hangsúlyozta dr. Bakonyi Péter. Több mint 
50 alkalommal,  gyakorlatilag három és fél 
hetente ülésezett, emellett rekord mennyi-
ségû, 12 közmeghallgatást tartott a képvi-
selõ-testület.

A polgármester választási kérdésekkel 
nem foglalkozott ezen a rendezvényen, aho-
gyan fogalmazott, ennek a témának a vá-
lasztási fórumokon a helye.

– Olyan pozitív szaldóval zár a testület, 
amilyen mínusszal kezdett – hangsúlyozta 
dr. Urbán-Szabó Béla. – Ahhoz azonban, 
hogy a város ezt a pénzügyi helyzetet tudta 
produkálni, komoly és szigorú költségvetési 
politikát kellett folytatni. Ma az, hogy a 
város 2006-2007-ben elkerülte a lehetséges 
csõdöt, olyan távolinak tûnik, hogy hajla-
mosak vagyunk el sem hinni, hogy ez bekö-
vetkezhetett volna – emlékeztetett a négy 
évvel ezelõtti realitásokra az alpolgármester.

A fórumon elhangzott kérdésekbõl és az 
azokra adott válaszokból megtudtuk, hogy 
az eboltás térítési díja hatóságilag szabályo-
zott, az önkormányzat csupán az oltás 
lebonyolításában közremûködik.

Az általános iskola körül a közeljövõben 
nem várható a parkolási lehetõségek bõví-
tése, erre megoldást jelenthet, ha néhány 

száz méterrel arrébb, a Munkácsy úton 
parkolnak az autósok.

Elhangzott, hogy a település vasúton túli 
részének arculatát is városiasabbá lehetne 
tenni, ha a Rákóczi úton, fák, bokrok 
ültetésével megújítanák, egységessé tennék 
a növényzetet. Ugyancsak az óvárosban, a 
Rákóczi úton forgalomlassító megoldással 
kellene elejét venni a száguldozásnak. 

Vásárolhatna egy kisbuszt az önkor-
mányzat, amellyel az óvárosban élõ idõs 
emberek könnyebben eljuthatnának az 
orvosi rendelõbe, és a sportolók távolabbi 
versenyekre való utazását is segíthetné. 

– Az önkormányzat nem rendelkezik 
jelentõs saját külterületi földdel, amit fel 
tudna ajánlani új beruházók, vállalkozások 
számára – hallhattuk egy kisajátítási üggyel 
kapcsolatban. – Az önkormányzat a helyi 
közösség érdekében jár el, amikor, ipari 
területként hasznosítható föld vásárlása 
érdekében, a kisajátítás jogi lehetõségével él  
– hangsúlyozta dr. Urbán-Szabó Béla.

Városunk legégetõbb problémája, hogy a 
fiatalok közül sokan máshová költöznek, 
oda, ahol munkahelyet, megélhetést talál-
nak. Az új beruházásokkal nõhetne a munka-
helyek száma, és a fiatalabb generációt itt 
tudná tartani a település.

A fiatalok letelepedése, gyermekek 
születése érdekében az önkormányzat jelen-
tõs forrást biztosít a bölcsõde fenntartására. 
Ez nem kötelezõ önkormányzati feladat, és 
nem is általános más településeken – emlé-
keztetett az alpolgármester. 

Ez alkalommal is felmerült, hogy mikor 
lesz végre rendezett piaci árusítási lehetõség 
Martfûn. Az önkormányzat keresi a megol-
dást piactér kialakítására, akár a korábbitól 
eltérõ helyszínen is. Azt ugyanis tudomásul 
kell venni, hogy a régi piacterület, még az 
elõzõ önkormányzati ciklusban, magánkéz-
be került.  

A Munkácsy út páros oldalán, a lakás-
szövetkezet kezelésében lévõ közterületeket 
egyre nehezebben tudják rendben tartani az 
ott élõ, jobbára idõs emberek. Számítanának 
az önkormányzat, a településellátó szervezet 
segítségére.

Az itt lévõ emeletes házak ún. úszótel-
keken állnak. Az épületek közötti, egyéb-
ként önkormányzati tulajdonú területet 
többen parkosították, vagy  kiskertet alakí-
tottak ki rajtuk. Mindez nehezíti a közterü-
letek rendben tartását, de az ott élõk is  szá-
míthatnak a településellátó szervezet segít-
ségére.

A fórum, az önkormányzati választások 
közelsége miatt, idõnként kiélezett hangvé-
telben zajlott, és személyeskedéstõl sem volt 
mentes. Ezzel együtt az utolsó alkalom volt, 
hogy a jelenlegi összetételû képviselõ-testü-
let nyilvánosan számot adjon az elmúlt 
négyéves tevékenységérõl, a lakossági fóru-
mon, a városi televízióban és a helyi lapban.

Herbályné

Jelentõs megtakarítással zárja négyéves gazdálkodását
az önkormányzat

LAKOSSÁGI FÓRUM
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A képviselõ-testület a 2009 februári ülé-
sén a gyermekétkeztetés helyzetérõl szóló 
napirend kapcsán határozatot hozott, mely 
szerint a vállalkozói szerzõdést meg kell 
szüntetni a korábbi szolgáltatóval. A  fel-
adatellátást rendszeresen ellenõrizte a tes-
tület, és folyamatosan hiányosságokat jelzett 
a vállalkozónak, melyekben érdemi változás 
nem történt.  Így 2010 június 16-ától ismét 
az önkormányzat hatáskörébe került a gyer-
mekétkeztetés.

Elsõ lépésként elõzetes szakhatósági 
bejárásra volt szükség, melynek során meg-
állapítást nyert, hogy a konyha  állapota, a 
helyiségek kapcsolódása, a mûszaki állapot 
nem elégítette ki az érvényes jogszabályi fel-
tételeket.

A tanévzárást követõen a szakemberek 
hozzákezdtek a konyha átalakításához,  
amely az újbóli mûködési engedély meg-
szerzését tette lehetõvé.

A nyári szünetben elvégezték a helyisé-
gek belsõ átalakítását, a burkolatot, ahol 
szükséges volt, kicserélték illetve pótolták. 
Az elektronikus rendszert is javítani kellett, 
és kialakították a megfelelõ szennyvízelve-
zetést, a zsírfogók fertõzés- és szagmentes 
rendszerét. 

– A megfelelõ belsõ felújításra tervezett 
8,5 millió Ft-os költségvetés határán belül 
maradva minden problémát sikerült meg-
oldani. Számos „nagy értékû” eszköz be-
szerzése és felújítása is megtörtént. Az esz-
közbeszerzésre is 8,5 millió Ft állt rendelke-
zésre – nyilatkozta Tolnai Gábor a TESZ 
vezetõje.

 A konyha  átalakítását  a Településellátó 
Szervezet saját kivitelezésben végezte szak-
embereivel és a közcélú feladatokat ellátó 
dolgozók segítségével. A nyári étkeztetést, 
óvodások, napközisek ellátását helyi vállal-
kozóval biztosította az önkormányzat. A 
tanévkezdésre készen állt az ételkészítésre a 
konyha. 

– Zökkenõmentesen folyt a diákok étke-
zése már az elsõ tanítási napon. Az étel 
mennyiségével, minõségével kapcsolatban 
még negatív jelzés nem érkezett – mondta 
Tolnai Gábor.

Ismét az önkormányzat kezében a gyermekétkeztetés A konyha a gyermekétkeztetési feladatok 
mellett eddig is ellátott közétkeztetést is, oly 

Az önkormányzati képviselõ és polgár-
mester választáson a helyi választópolgárok 
a megszokott hat szavazókörben tehetik le 
voksukat, reggel 6 órától este 7 óráig. A 
szavazásra mindenki vigye magával a 
személyes iratait.

A jelöltajánlások nyilvántartásba vétele 
alapján elkészültek a szavazólapok. A vá-
lasztópolgárok 3 szavazólapot kapnak majd 
a kezükbe: egyet a polgármester-jelöltekrõl, 
egyet a 24 képviselõjelöltet tartalmazó 
egyéni listával, akik közül, az új választási 
törvény szerint, Martfûn maximum 8 jelöltet 
választhatnak. A harmadik szavazólap a 
megyei közgyûlés megválasztására vonat-
kozik. Ezen a pártok listáira lehet leadni sza-
vazatot.

Aki elrontja valamelyik szavazólap kitöl-
tését, a szavazólap urnába dobása elõtt, egy 
alkalommal kérheti a rontott szavazólap cse-
réjét. 

módon, hogy az ebédet étel-
hordóban szolgálta ki. 

– Ez a lehetõség termé-
szetesen továbbra is adott. A 
konyha személyi és tárgyi fel-
tételei lehetõvé teszik 850 
adag étel elkészítését, amit a 
Mezõgazdasági Szakigazga-
tási Hivatal is engedélyez. 

Jelenleg több mint 300 
gyermek étkezését és több 
mint 300 fõ felnõtt ebédjét 
biztosítja az általános iskolá-
ban mûködõ konyha – tudtuk 
meg a TESZ vezetõjétõl. 

Az ételhordóban kiszol-
gált, külsõ elvitelre biztosított 
1 adag étel 500 Ft-ba kerül.

Az igényeket a polgármes-
teri hivatalban, Kása Jánosné 
térítési díj ügyintézõnek, a te-
lepülésellátó szervezet mun-
katársának lehet jelezni – tájé-
koztatott Feketéné Demecs 
Éva, a  konyha vezetõje.                        

Kûhár Ildikó

Az, aki június 16-ig más településen 
hivatalosan tartózkodási helyet létesített, 
október 1-jén 16 óráig kérheti, hogy abban a 
választókörben szavazhasson, ahol tartóz-
kodik.

A jelöltek, jelölõszervezetek szeptember 
17-én 16 óráig delegálhatnak tagokat a sza-
vazatszámláló bizottságokba és a helyi vá-
lasztási bizottságba.

A szavazás végeredményét a helyi 
választási bizottság állapítja meg, a szavazás 
napján. Az lesz Martfû város polgármestere, 
aki a legtöbb érvényes szavazatot kapja, 
illetve az a 8 jelölt lesz önkormányzati 
képviselõ, akik a legtöbb szavazatot kapják.

A kampánycsend a szavazás napján 0 
órától a szavazás lezárásáig tart.

Vegyen részt Ön is a választáson, adjon 
felhatalmazást a közügyek intézésére!

Herbályné

Október 3-án önkormányzati választás

A konyha üzemeltetését a korábbi dol-
gozók látják el, 5 fõ közalkalmazott mun-
katárssal, illetve az önkormányzati feladat-
ellátás lehetõvé teszi, hogy kihasználva az 
„Út a munkába program” lehetõségeit, 
közcélú foglalkoztatással csökkenthetõ le-
gyen a mûködtetés költsége. 

Hamarosan befejezõdik a Munkácsy út  
felújítása. A lakossági fórumon kezdemé-
nyezték, hogy néhány, rossz állapotú bekö-
tõutat is tetessen rendbe az önkormányzat.

A kérésnek eleget téve, a Munkácsy út  
felújításával párhuzamosan, három bekö-
tõút újraaszfaltozására is sor kerül  a kö-
zeljövõben.

Új játszótérrel is gazdagodik a város, 
még ebben a hónapban. Képviselõi kezde-
ményezésre, lakossági összefogással ke-
rülhet sor a Móricz Zsigmond út közelében 
egy játszótér kialakítására – tájékoztatott 
dr. Bakonyi Péter polgármester.
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Augusztus 20-án, nemzeti ünnepünk 
alkalmából, díszülést tartott Martfû 
Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete. Ekkor vehették át a Martfû Vá-
rosért Díjakat is az arra érdemesek. Az 
ülés díszvendégeként köszönthettük An-
ton Ardelean polgármestert, a romániai 
Misztótfaluból, Martfû testvérvárosából 
érkezett delegáció vezetõjét. 

– Szent István egész élete egy választás 
körül zajlott. Választott egy utat a magyar 
népnek, amit nem mindenki fogadott el az 
országában, de még a közvetlen környeze-
tében sem. Akkor is volt az országban politi-
kai megosztottság, elég a pogánylázadá-
sokra gondolni. Érdekessége a sorsnak, 
hogy amikor az ország  le akart térni az Ist-
ván király által választott pályáról, épp az õ 
politikai ellenfeleinek a leszármazottai erõ-
sítették meg a keresztény királyságot, István 
király mûvét Magyarországon. Mára ezek-
nek az ellentéteknek nem érezzük át az éles-
ségét, „a harcot, mit õseink vívtak, békévé 
oldja az emlékezés” Az önkormányzati vá-
lasztások elõtt talán ez a legfontosabb üze-
nete Szent István királynak a számunkra. 

A mi õseink is néha gyarló emberek vol-
tak. Pártoskodtak, választottak, hol jól, hol 
rosszul döntöttek. De vannak olyan napok, 
mint a mai nap, amikor ezt távolabbról kell 
néznünk. És ha távolabbról nézzük Szent 
István király mûvét, akkor az marad nekünk, 
hogy ez mégis ezer éve egy egység, amit úgy 
hívnak, hogy Magyarország – hallhattuk dr. 
Bakonyi Péter ünnepi köszöntõjében.

A Kossuth Nyugdíjasklub Énekkara, Ter-
jéki Katalin karnagy irányításával, a jeles 
alkalomhoz illõ dalokkal örvendeztette meg 
a rendezvény résztvevõit. 

Martfû Város Önkormányzata állami 
ünnepünk tiszteletére minden évben ki-
tüntetésben részesíti azokat a személye-
ket, közösségeket, akik a város fejlõdésé-
ben, hírnevének gyarapításában, értékei-
nek növelésében kiemelkedõ tevékenysé-
get folytattak, mely példaképül szolgál a 
jelen és az utókor számára.

Az önkormányzat képviselõ-testülete 
nevében a kitüntetéseket dr. Bakonyi Péter 
polgármester adta át.

Martfû Városért Díjat vehetett át áldo-
zatos szakmai munkájáért dr. BEZSIL-
LA ERZSÉBET.

Bezsilla Erzsébet gyermekorvosként dol-
gozik városunkban 1994-tõl. Munkáját 
gyakorlott orvosként kezdte meg nálunk.

Õ honosította meg a házi gyermekorvosi 
tevékenységet Martfûn. Munkatársaival 
együtt megteremtette az orvos - védõnõ kö-
zös újszülött látogatást, amely a mai napra 
teljes körûvé vált. Szakmailag folyamatosan 
képezte magát, szakvizsgázott iskola egész-
ségügybõl és homeopátiás tanulmányokat is 
folytatott.

Egy egység, amit úgy hívnak, Magyarország

Az óvoda mindhárom intézményének és 
az általános iskola mindkét tagozatának 
egészségügyi feladatait éveken keresztül 
egyedül látta el.

1997 és 2002 között a helyi Vöröskereszt 
szervezetének elnöke volt.  

Gyermekorvosi, iskolaorvosi munkája 
pontos, precíz, kiváló kapcsolatot alakított ki 
kollégáival, a gyerekekkel és a szülõkkel. 
Áldozatos munkát végez a helyi egészség-

ügyben, a gyermekek érdekében mindent 
megtesz, a szabadidejét is gyakran munká-
val tölti.

Gratulálunk kitüntetéséhez.
* * *

Martfû Városért Díjban részesült kö-
zösségi tevékenységéért HASZNOS JÁ-
NOS.

Hasznos János 1953-tól martfûi lakos. A 
Martfûi Állami Gazdaságban dolgozott 
gyermekkora óta, egészen nyugdíjazásáig. 
Munkája során mindvégig megbecsülésben 
volt része, többször jutalmazták kiváló 
dolgozó címmel. Folyamatosan tevékeny-
kedett településünk lakóiért, társadalmi 
munkában segédkezett építkezéseken, fu-
varozta az építõanyagokat és segített a köl-
tözködéssel járó feladatokban, az útépíté-
sekben, vagy az árvízvédelmi munkákban. 
Pártoló tagja volt az Aerocaritas életmentõ 
egyesületnek.

Minden városért végzett munkában szí-
vesen vesz részt a Kossuth Nyugdíjasklub 
tagjaként.

Gratulálunk kitüntetéséhez.
* * *

Martfû Városért Díjban részesült a vá-
ros egészségügyi ellátásában végzett hiva-
tástudatos munkájáért dr. MAGYARÓSI 
LÁSZLÓ háziorvos. 

Dr. Magyarósi László pályakezdõ or-
vosként pályázott Martfûre. Munkáját kez-
dettõl fogva nagy felelõsséggel, mély hiva-
tástudattal és nagy-nagy emberszeretettel 
látja el.

A gyógyító betegellátáson túl kiemelt fi-
gyelmet fordít a betegségek megelõzésére, 
szûrõvizsgálatok szervezésére. Mint fog-
lalkozás egészségügyi feladatot is ellátó or-
vos, mindenben a rábízott dolgozók egész-
ségmegõrzésén fáradozik.

Jól mutatja a betegek gyógyítása iránti 
elkötelezettségét, hogy bekapcsolódott az 
újjászervezett sürgõsségi ügyeleti ellátásba 
is. Szívügye az egészségügyi ellátást segítõ 
mûszerezettség állandó javítása, korszerûsí-
tése. Mint vállalkozó háziorvos erõn felül is 
áldoz a fejlesztésekre, önmaga folyamatos 
képzésére.

Hivatását szolgálatnak is tekinti, mély 
empátiával és elhivatottsággal segít a bajban 
hozzáfordulókon.

Dr. Magyarósi László, egyéb elfoglaltsá-
ga miatt, nem vett részt az ünnepi rendezvé-
nyen.

Kitüntetéséhez gratulálunk.
* * *

Martfû Városért Díjat vehetett át pe-
dagógiai munkájáért RÁGYANSZKY 
ISTVÁN.

Rágyanszky István 1973-ban kezdte pá-
lyafutását a helyi középiskolában. Az elmúlt 
38 év alatt osztályfõnökként, munkakö-
zösség vezetõként dolgozott, 1987-tõl 
vezetõ helyettese majd 1992 és 2004 között 
igazgatója volt az intézménynek.
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ÍGY ÜNNEPELTÜNK

Pedagógusként, késõbb vezetõként is 
nagy hangsúlyt fektetett tanítványai neve-
lésére, a matematika és a természettudo-
mányok megszerettetésére.

Vezetõként fontosnak tartotta és tett is 
érte, hogy az iskola a talpon maradása érde-
kében új irányok felé mozduljon el, hogy a 
hagyományos szakmák mellé újak épül-
jenek be a képzési kínálatba, valamint új 
iskolatípus honosodjon meg. Helyes irányt 
jelentett a gimnáziumi képzés, melynek 
létrejöttében és mûködtetésében nagy részt 
vállalt.

Az õ kezdeményezésére valósult meg az 
emléktábla avatása az iskolaalapító Bata 
emlékére, és vezetése alatt vette fel az intéz-
mény a vértanú tábornok Damjanich János 
nevét.

Természetszeretetét diákjaival és kollé-
gáival is megosztotta, a városi természetjáró 

szakosztály meghatározó tagjaként sok-sok 
túrát szervezett és vezetett.

Gratulálunk kitüntetéséhez.
* * *

Martfû Városért Díjban részesült a vá-
ros civil szervezeteinek, rendezvényeinek 
támogatásáért SZÁNTÓNÉ HERCZEG 
KLÁRA.

Szántóné Herczeg Klára szakmai pálya-
futását a Tisza Cipõgyárban kezdte. Az 1990 
-ben megalakult Tisza-Mould Kft. mûszaki 
vezetõje, majd ügyvezetõje. 2000-ben ala-
kult a Deszán Kft., melynek tulajdonosa, 
ügyvezetõ igazgatója. A cég szabászkéseket 
gyárt a cipõipar, autóipar és bõrfeldolgo-
zással foglalkozó cégek számára. A kft-t a 
magas színvonalú munka és a folyamatos 
fejlesztés jellemzi. A kezdetben 7 fõt foglal-
koztató üzem mára 49 embernek ad munkát. 
Mint gazdasági szervezet a piaci érdekeken 

túl szociális érdekeket, értékeket is szem 
elõtt tartva mûködik. A cég törekszik rá, 
hogy magas színvonalú munkakörülmé-
nyeket biztosítson alkalmazottainak.

Szántóné Herczeg Klára az alkalmazot-
tak szerint emberséges, együttérzõ vezetõ.  
Munkavállalói közül senki sem marad segít-
ség nélkül, bármilyen problémával fordul  
hozzá. A munkabéren kívül többféle juttatást 
biztosít alkalmazottainak. Mindezeknek kö-
szönhetõen kollégái mindenben támogatják.

Munkavállalóin kívül a város lakóinak és 
különbözõ szervezeteinek sorsát is szívén 
viseli. Támogatja a város rendezvényeit, ala-
pítványait, szervezeteit.

Gratulálunk kitüntetéséhez!
Az elismerések átadását követõen, az 

ünnepi megemlékezés a Szent István szobor 
megkoszorúzásának felemelõ pillanataival 
zárult.                               Herbály Jánosné

regisztrátora hitelesítette. A jegyzõkönyv 
tanúsága szerint a rekordkísérlet sikeres és 
érvényes volt: elkészült Magyarország leg-
nagyobb mennyiségû sörlevese, aminek a 
készre jelentett hivatalos mennyisége 430 
liter, több mint 1400 adag.

A sörleves kissé távol áll a magyar ízvi-
lágtól, de a legalább száz éve ismert recept 
alapján készülõ levest korábban hazánkban 
is sokan kedvelték – hangsúlyozta Csányi 
Sándor, remélve, hogy a kóstolót követõen 
többen kedvet kapnak az elkészítéséhez „a 
sör fõvárosában”.

                                              Herbályné

A negyedszázados jubileum éppen au-
gusztus 17-re esett, így az elsõ alkalommal 
megrendezett, nagyszabású „örökZöld-
Tisza” fesztivál keretében, a sörgyár 
korábbi és jelenlegi dolgozói körében 
ünnepelhettük e jeles alkalmat. Az ünnepi 
köszöntõk kezdetére elkészült a rekord 
mennyiségû sörleves is.

 A valamikori Elsõ Magyar Szövetkezeti 
Sörgyár huszonöt éve munkát ad az itt és a 
környéken élõknek, emellett a város jólé-
tének egyik forrása.

– Magyar szövetkezetek, magyar tõkébõl 
alapítottak egy sörgyárat, ami sikeresen mû-
ködik ma is. Nem az alapítókon múlt, hogy a  
gyár nem magyar kézben, hanem a sokadik 
multinacionális cég tulajdonában van. Ez 
azonban nem von le semmit az alapítók 
tettébõl – hangsúlyozta dr. Bakonyi Péter.

Az évforduló alkalmából városunk pol-
gármestere díszoklevelet adott át dr. Pálffy 
Dezsõnek, a gyár alapító elnökének.

Dr. Pálffy Dezsõ köszönetet mondott a 
Mezõhéki Táncsics TSZ volt dolgozóinak, 
akik lehetõséget adtak a számára, hogy a 
sörgyárépítést megvalósíthassa, a szövetke-
zeti társaknak, ÁFÉSZ-eknek, akikkel, hu-
szonheted magukkal, megépíthették a sör-
gyárat, amely a foglalkoztatás és a gazdasági 
elõny mellett, Martfû nevét még ismertebbé 
tette.

– Az 1980-as években Magyarország 
nemcsak pénzügyi gondokkal küszködött, 
de sörbõl is jelentõs behozatalra szorult. 
Szolnokon volt egy sörpalackozó üzem, 
amit le kellett bontani, hogy egy leégett ál-
lami áruházat újjáépítsenek. Az akkori me-
gyei vezetõktõl Pálffy Dezsõ azt a feladatot 
kapta, hogy a sörpalackozót Rákócziújfa-
luba telepítsék ki, és onnan terítsék a kül-
földi sört. Õ azonban azt javasolta, hogy 
inkább egy sörgyárat építsenek. Négy évet 

követõen, 1985-re megépült Magyarország 
legkorszerûbb sörgyára, amely azóta is ter-
mel. A gyár legnagyobb haszonélvezõje a 
nemzetgazdaság:  a sör árának több mint 
fele az államot illeti, ami az elmúlt 25 év 
alatt több tízmilliárd forint bevételt jelentett 
– hangsúlyozta dr. Pálffy Dezsõ.

– Amikor a környezõ szövetkezetek úgy 
döntöttek, hogy felépítik a sörgyárat, bátran 
túlnyúltak a tevékenységi körükön. A lét-
rehozott többletértéket azonban nem élvez-
hették. A gazdasági, politikai változások 
megingatták az alapító szövetkezeteket, a 
talpon maradásuk érdekében szinte az elsõk 

között el kellett adniuk ezt a gyöngyszemet – 
emlékeztetett Horváth Gábor, a Mezõgaz-
dasági Szövetkezõk és Termelõk Országos 
Szövetségének fõtitkára.

Az ünnepség részeként Kupai-Szabó 
Kornél református lelkész és Tamási József 
plébános atya megáldotta városunk sör-
gyárát.

A nap jeles programja volt a sörleves fõzõ 
rekordkísérlet Csányi Sándor, az Elsõ Ma-
gyar Fehérasztal Lovagrend mesterének 
közremûködésével. A rekordkísérletet 
Sebestyén István, a magyarországi rekordok 

25 éves a martfûi sörgyár
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„Miként egy család elkezdi gyûjteni 
élményeit, az elmúló pillanat varázsát, a 
feledhetetlent, úgy szedheti csokorba emlé-
keit, múltjának szilánkjait, és a jövõnek 
szánt örökségét egy település is.” – olvasha-
tó a Martfû képes várostörténeti kiadvány 
elõszavában. És valóban, az elmúlt másfél 
évben sorra kerültek elõ a fiókok mélyérõl a 
féltve óvott kincsként õrzött régi családi fo-
tók, a helytörténeti gyûjtemény becses da-
rabjai, hogy gondos kezek által könyvvé 
rendezve nyerjenek új értelmet.

– Amikor ezt a kiadványt néhány napja 
elõször a kezembe vettem, megdöbbentem, 
hogy mennyire tartalmas és szép. A könyv 
legnagyobb értéke, a kivitelén túl, hogy tük-
rözõdik benne a martfûi szellem. Tükrözõ-
dik az összefogás, ami megmozgatta egész 
Martfût, megmozgatta az intézményeket, 
képviselõket, civileket. Sokan járultak hoz-
zá a kiadványhoz a munkájukkal, vagy fény-
képekkel, vagy az anyagi támogatásukkal – 
ajánlotta a könyvet a résztvevõk figyelmébe 
dr. Bakonyi Péter augusztus 27-én, a Martfû 
kiadvány ünnepélyes könyvbemutatóján, a 
mûvelõdési központban.

Horváth Endréné, a könyv menedzsere 
fogalmazta meg másfél éve azt a gondolatot, 
hogy kisvárosunk történetét könyvbe foglal-
va tisztelegjünk a múlt elõtt, példát állítva a 
jövõ elé. Köszönetet mondott mindazok-
nak, akik anyagilag támogatták a könyv-
kiadást, az íróknak, akik szívvel-lélekkel 
írták a múlt és jelen fejezeteit, a fotósoknak, 
akik mindezt megelevenítették. Köszönettel 
illette a rengeteg munkáért Asztalos Ár-
pádné és Herbály Jánosné szerkesztõket. 
Elismeréssel szólt M. Gulyás Judit tevé-
kenységérõl, aki külsõs szerkesztõként be-
kapcsolódott a könyvkiadás folyamatába.

– Régi vágyunk, hogy Martfû gyarapod-
jon történetében is, és ez a könyv mérföldkõ 
ezen az úton – hangsúlyozta Vas Béla Zoltán 
muzeológus, etnográfus. Mint a település 
történetét feldolgozó fejezetek szerzõje, kö-
szönetet mondott mindazoknak, akik jóvol-
tából válogathatott a Martfû történetét híven 
tükrözõ fényképekbõl, dokumentumokból.

A Tisza Cipõgyár létrejöttét és mûködé-
sének 1989-ig tartó idõszakát Gere Péter 
történész dolgozta fel. – Martfû pusztát ön-
álló településsé, majd késõbb várossá elsõ-
sorban Bata János Cikta üzeme és az ebbõl 
kiteljesedõ ipari központ tette, ahhoz azon-
ban, hogy Martfû azzá a modern, élhetõ és 
szerethetõ településsé váljon, amilyennek 
ma ismerjük, már több kellett ennél: ember-
ség, tenni akarás, kultúrszomj, és talán nem 
túlzás, szeretet. Az összefogás, egymásért, a 
településért, a kultúráért tenni akarás ma is 
létezik, erre bizonyíték a Martfû könyv 
kiadása is – hangsúlyozta a fiatal martfûi 
történész.

A Tisza Cipõgyár, a Tisza Ipartelep rend-
szerváltás utáni idõszakát Dénes Zoltán, a 
Tisza Park Kft. ügyvezetõ igazgatója dol-

Martfûrõl, a martfûieknek szól ez a könyv

gozta fel. – Sajnos nem a 
vidám részét írtam a könyv-
nek, de pozitív változásokról 
és kedvezõ folyamatokról is 
szól ez a fejezet – utalt az 
ipartelepen ma mûködõ cé-
gek tevékenységére. Hallhat-
tunk arról is, hogy néhány 
hete Zlin-ben járt, ahol meg-
nézte a Bata kiállítást. A Bata 
család huszonöt országban 
harmincnégy gyárat épített. A 
kiállításon Martfût is bemu-
tatják, egyikeként annak a 
négy településnek, amit ide-
álvárosnak terveztek, és 
amely elképzelés az építészet 
mellett sok minden másban is 
megvalósult.

Gonda Istvánné az óvodák 
és a bölcsõde történetének 
megírására vállalkozott. – Re-
mélem, hogy azok a sorok, a-
zok a fotók, amelyek a könyv-
be kerültek, tükrözni fogják 
az apró gyerekkezek érinté-
sét,  a mosolyokat és a könny-
cseppeket is – fogalmazott a 
Játékvár Óvoda és Bölcsõde 
vezetõje.

A helyi általános és kö-
zépiskola történetét Pécskõi 
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Miklós nyugalmazott középiskolai tanár 
dolgozta fel. A tanár úr sajnos nem tudott 
részt venni a könyvátadón.

A kultúra kincs címmel városunk kultu-
rális életének gazdag krónikáját, számos je-
len idejû értéket is becsempészve, Asztalos 
Árpádné állította össze. – A fotókat nézve 
elõdeinknek sok szép dologra volt idejük: 
együtt lenni, beszélgetni, szabadidejükben 
mûvelõdni. Sok-sok értéket tudtunk a 
könyvben megmutatni. Hihetetlen magas 
kultúrát hoztak létre, amit nekünk folytat-
nunk kell – hangsúlyozta a mûvelõdési köz-
pont igazgatója.

Martfû gazdag sportemlékeit Farkas 
Roland sportújságíró rendezte fejezetté. 
Elmondása szerint egy egész könyvet meg 
lehetne tölteni csak ezzel a témával, olyan 
sok értékes történettel és fotóval segítették a 
munkáját az itt élõk.

Természet, nyugalom és SPA. Ezt a címet 
kapta Tomasovszky László a helyi turizmus 
fejlõdésérõl készült írása. – Minden közös-
ségnek magának kell a saját kultúráját, a 
saját történelmét kézben tartania és tovább-
örökítenie. Erre ez a könyv méltó példa  – 
fogalmazott a Martfû Termál SPA tulajdo-
nosa.

A körülöttünk lévõ, csodálatos természeti 
környezetet dr. Palotás Gábor biológus, 
egyetemi tanár mutatja be a könyvben, az il-
lusztrációkat martfûi amatõr és profi fotósok 
készítették.

Néhány gondolatban egy település 
közigazgatásának hatvan évét hitelesen ösz-
szefoglalni szinte lehetetlen. Balogh Edith 
címzetes fõjegyzõ, a közigazgatás és az épí-
tett környezet fejezet szerzõje, a helyi közi-
gazgatásban eltöltött 36 évet követõen, a le-
hetõ leg tényszerûbben dolgozta fel e fontos 
terület fordulópontjait. 

– Sok és tartalmas munka és sok szép 
emlékünk kötõdik nekünk már ehhez a 
könyvhöz, és legalább olyan várakozással 
tekintünk most az elé, hogy önök hogyan 
fogadják ezt a kiadványt, mint amilyen sze-
retettel és gondossággal igyekeztünk mi 
összeállítani – hangsúlyozta Herbály János-
né újságíró, a könyv technikai szerkesztõje.

A másfél év során összegyûjtött több ezer 
fotóból készült válogatást, a beérkezett írá-
sokat az idõközben a szerkesztésbe bekap-
csolódó M. Gulyás Judit állította össze igazi 
könyvvé.

– Amikor felkértek a szerkesztési munká-
latokra, Enikõ azzal fogadott, hogy ezt a 
könyvet martfûiek készítik martfûieknek, és 
a leghitelesebb képet kell adnia a telepü-
lésrõl. Irénkével együtt hihetetlen volt  az 
eltökéltségük, fáradtságot nem ismerõ elhi-
vatottságuk – idézte a közös munkafolyamat 
kezdetét. A debreceni szerkesztõ szerint 
másfél év egyáltalán nem sok idõ egy ilyen 
kiadvány elkészítéséhez. Ahogyan fogal-
mazott: reméli, hogy kellemes kisvárosunk 
minden lakója örömmel forgatja majd a 
Martfû könyvet.

A tipográfiai és a nyomdai elõkészítési 
munkát Szekeres Tibor és Horváth Angéla 
végezték, akiket szintén köszönthettünk a 
könyvbemutatón. A végsõ fázis a szolnoki 
Vincze Nyomdában készült, az ott dolgozók 
munkájáról is elismeréssel szólt Asztalos 
Árpádné. 

A könyv támogatói, szerzõi és szerkesz-
tõi, a fotók készítõi, a  helyi önkormányzati 
intézmények képviselõi már a könyvbemu-
tatón átvehettek egy-egy tiszteletpéldányt dr. 
Bakonyi Pétertõl.

Horváth Endréné Antal László egy, a Ti-
sza-kanyarról készült festményével kö-
szönte meg M. Gulyás Judit szerkesztõi 
munkáját.

A könyvbemutatót követõen sokan átvet-
ték az elõfizetett példányaikat, vagy vásárol-
tak a könyvbõl. A Martfû kiadvány a 
Városi Könyvtárban vásárolható meg, a 
könyvtár nyitva tartása szerint kedden és 
szerdán 11-tõl 17 óráig, csütörtökön és 
pénteken 11-tõl 18 óráig. Az ára négyezer 
forint.

Mint ahogyan a Martfû könyv elõszavá-
ban olvashatják: tisztelettel nyújtjuk át ezt az 
albumot. Kérjük, fogadják olyan bensõséges 
érzésekkel, mintha otthon, a rohanó hétköz-
napok sodrásában egy pillanatra megállva 
a családi képeket nézegethetnék.

A Martfû várostörténeti kiadvány ki-
emelt támogatói voltak: Martfû Város Ön-
kormányzata, JNK Szolnok Megyei Önkor-
mányzat, Bunge Növényolajipari Zrt., Toma 
Bau Zrt., Crazy-Jolly Kft. - Lukács Róbert, 
Deszán Kft., Fegyvernek és Vidéke Körzeti 
Takarékszövetkezet Martfûi Kirendeltsége, 
G.A.M.E. XXI. Kft., Gaszt-Food Bt., Klas-
szis 1960 Építõanyag Kereskedelmi Kft., 
Kossuth Nyugdíjasklub, Lukács Kft., OTP 
Nyrt. Martfûi Fiókja, Penta Print Kft., Re-
mondis Kft., Rigó Kft., Sólyom és Fia Gu-
miipari Kft., Tisza Joule Kft., Tisza Mobil 
Kft.

EZ TÖRTÉNT

Ez év áprilisában a szavazófülkékben új 
társadalmi szerzõdés született. Korábban 
soha nem látott egyetértéssel a magyar vá-
lasztók a régi - rendszerhibás - rendszer 
lebontásáról és egy új rendszer fölépítésrõl 
döntöttek. 

Ezért az élet minden területén alapvetõ 
változásokat fogunk véghezvinni. A nemzeti 
együttmûködés rendszerében a magyar gaz-
daság talpra állítása a nemzeti ügyek között 
is az elsõ helyen szerepel.

A nemzeti együttmûködés politikai és 
kormányzati rendszerét már elkezdtük épí-
teni, most az új gazdasági rendszer felépítése 
következik.

A mai világban Magyarország gazdasága 
csak akkor lehet versenyképes, ha a jövõben 
termelésre épül, spekuláció helyett. Ezért az 
új gazdasági rendszer középpontjában a 
munkahelyteremtés áll. Mindenkinek lehe-
tõséget kell adni arra, hogy törvényesen, 
tiszta lelkiismerettel érhessen el sikereket 
ebben az országban. 

A kormány az elsõ akcióterv végrehaj-
tásával kezdte meg a kormányprogram 
megvalósítását. Az elsõ akcióterv két fõ 
gondolatra koncentrál: egy új gazdasági 
rendszer kialakítására és a kölcsönös 
felelõsségvállalás elvének alkalmazására.

Az új gazdasági rendszerrel és azon belül 
az új adórendszerrel mindenki jobban fog 
járni, hiszen januártól jön az alacsonyabb 
adó!

Korábban az eladósodás elkerülése érde-
kében az embereket képviselõ állam segített 
a bankoknak, ezért most arra kérjük õket, 
hogy vegyék ki részüket a köztehervise-
lésbõl.

Sági István országgyûlési képviselõ

Mi történt a Parlamentben
öt hónap alatt? – avagy a Nemzeti

Együttmûködés Rendszere

Martfû Város önkormányzata az 
Oktatási és Kulturális Minisztériummal 
együttmûködve kiírja 2011. évre a martfûi 
állandó lakóhellyel rendelkezõ, szociálisan 
hátrányos helyzetû felsõoktatási hallgatók 
számára, akik a képzési idõre vonatkozó 
keretidõn belül, nappali felsõfokú kép-
zésben folytatnak tanulmányokat, és a fel-
sõoktatási tanulmányaikat kezdeni kívánó 
fiatalok számára a Bursa Hungarica 
Felsõoktatási Önkormányzati „A” és „B” 
típusú Ösztöndíjpályázatot 2010/2011. 
tanév második és 2011/2012. tanév elsõ 
félévére.

A pályázat kötelezõ mellékleteként csa-
tolni kell az eredeti hallgatói jogviszony 
igazolást, valamint a pályázó, és a pályá-

Felhívás a Bursa Hungarica felsõoktatási önkormányzati
ösztöndíjpályázatra

zóval  közös háztartásban élõk -  a kérelem 
benyújtását megelõzõ havi - nettó jöve-
delmének igazolását.

A pályázat benyújtási határideje 2010. 
október 30.

A pályázathoz szükséges nyomtatvá-
nyokat, valamint a részletes pályázati kiírást 
a pályázni kívánók beszerezhetik a Polgár-
mesteri Hivatalban.

A Martfû Magazin következõ 
lapszáma várhatóan október 14-én, 
csütörtökön jelenik meg.

Írásaikat, hirdetéseiket október 8-ig 
adhatják le a szerkesztõségben.
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Cserényi Iván hadnagy jelentése alap-
ján: 

Augusztusban is számos feljelentés ké-
szült szabálysértési ügyekben (közterületen 
tiltott alkoholfogyasztás) és a jellemzõ köz-
lekedési szabálysértések miatt (ittas kerék-
pározás, lejárt vezetõi engedély, érvényte-
len forgalmi engedély és kötelezõ biztosí-
tás, stb.).

Augusztus 6-án egy Ady Endre úti lakos 
tett bejelentést, miszerint a délelõtti órákban 
megjelentek nála ismeretlen személyek egy 
energiaszolgáltató alkalmazottainak adva ki 
magukat, és kicsaltak tõle 63 ezer Ft kész-
pénzt. Az ügyben lopás bûncselekménye 
miatt készült feljelentés.

Augusztus 9-én kerékpárlopásról érke-
zett bejelentés, miszerint egy Veress Péter ú-
ti lakos 26-os, szürke - fekete színû mounta-
in bike kerékpárját a vasútállomásnál, az éj-
szaka folyamán eltulajdonították. Lopás 
miatt eljárás indult ismeretlen elkövetõ el-
len. 

A rendõrség felhívja a lakosság figyel-
mét, hogy vigyázzanak jobban értékeikre, 
mert egyre sûrûbben tûnnek el pénztárcák, 
mobiltelefonok, stb.

Augusztus 13-án egy, a polgármesteri hi-
vatalban dolgozó személy pénztárcájából tu-
lajdonítottak el 9 ezer Ft készpénzt. Az eset-
tel kapcsolatban a rendõrök eljárást indítot-
tak.

Augusztus 14-én a Május 1. úton családi 
botrány történt. Egy fiatalkorú személy ösz-
szeszólalkozott az édesapjával. Végül nem 
készült feljelentés.

Augusztus 17-én hajnalban a Rákóczi út-
ra riasztották a szolgálatban lévõ járõrt. A 
bejelentõ háza körül parkoló Renault típusú 
kamionból ismeretlen elkövetõk, a tanksap-
kát lefeszítve, 120 liter gázolajat loptak el. 
Az okozott kár értéke 40 ezer Ft.

Augusztus 18-án személyi sérüléssel járó 
baleset történt a 442. számú fõközlekedési út 
11-es km szelvényénél. Egy rákócziújfalusi 
lakos, hirtelen fékezés következtében, el-
vesztette uralmát segédmotoros kerékpár-
ján, és elesett. A rendõri intézkedés kereté-
ben a sérültet a megyei kórházba szállítot-
ták. 

Augusztus 19-én az éjszakai órákban 
közlekedési intézkedés történt egy martfûi, 
fiatalkorú személy ellen, aki a 442-es fõköz-
lekedési úton, társával, ittas állapotban, bu-
kósisak nélkül, érvénytelen jogosítvánnyal 
motorozott. Többszöri rendõri figyelmez-
tetésre sem álltak meg. Az ügyben feljelen-
tés készült.

Augusztus 20-án érkezett a bejelentés, 
hogy éjszaka a Szolnoki úton lévõ sörözõ aj-
taját ismeretlen személyek fehér fújós fes-
tékkel lefestették. A rongálással 35 ezer Ft 
kárt okoztak.

Augusztus 27-én éjszaka egy Szolnoki ú-
ti lépcsõház kerékpártárolójából eltûnt egy 
nõi 26-os sötétkék - fekete színû, sárvédõk-
kel felszerelt, lezárt kerékpár. A kár 26 ezer 
forint.

Augusztus 31-én reggel a köztemetõ rak-
tárhelyiségét ismeretlen elkövetõk feltörték. 
Lopás nem történt, a rongálással 5 ezer Ft 
kárt okoztak.

Szeptember 1-jén a déli órákban gázolaj-
lopásról érkezett bejelentés. Egy Münnich 
Ferenc úton élõ lakos teherautójából 100 li-
ter gázolajat tulajdonítottak el, 35 ezer Ft ér-
tékben, a rongálási kár 5 ezer Ft.

Szintén ezen a napon egy román állam-
polgár ellen készült feljelentés, aki a Szabó 
Pál úton 3 db, márka nélküli láncfûrészt áru-
sított. A rendõrség lefoglalta az árut, az elkö-
vetõ ellen szabálysértési eljárás indult, en-
gedély nélküli árusítás miatt.

Szeptember 2-án egy Szolnoki úton élõ, 
középkorú házaspárt próbált becsapni két fi-
atalember, magukat energiaszolgáltató al-
kalmazottainak kiadva. Szerencsére a beje-
lentõk gyanút fogtak és közölték, hogy hív-
ják a rendõrséget, ezek után az ismeretlen 
személyek sietve távoztak. Az esettel kap-
csolatban nem történt nyomozás.

Szeptember 3-án reggel feltörték egy 
Móricz Zsigmond úti vállalkozó tehergép-
kocsiját. Lopás nem történt. Rongálás miatt 
eljárást kezdeményeztek.

Ez a nap nem zajlott eseménytelenül. 
Szintén a reggeli órákban egy Sallai úton élõ 
idõs házaspártól 140 ezer Ft készpénzt tulaj-
donított el egy ismeretlen elkövetõ. Az idõs 
házaspár nem tudta feltartóztatni.

A rendõrség felhívja az idõskorúak fi-
gyelmét, ne nyissanak ajtót ismeretlen sze-
mélyeknek, akik elõszeretettel adják ki ma-
gukat bizonyos szolgáltatók alkalmazottai-
nak.

Szeptember 4-én hajnalban a zeneiskola 
elõtt egy orosz típusú, 28-as világos színû nõi 
kerékpárt találtak. A tulajdonosa a rendõrsé-
gen átveheti a kerékpárt.

Megyénkben évek óta folyamatos, az ó-
vodás kortól a középiskolás korig,  a gyerme-
kek közúti közlekedésre történõ felkészítése.  
Az Országos Rendõr-Fõkapitányság 2008. 
szeptember 1-jével hirdette meg „Az iskola 
rendõre” programot, amely hatékonyan segí-
tette a rendõrség által a gyermekek védel-
mére irányuló, átfogó bûn- és balesetmege-
lõzési tevékenységet. A program egyik célja, 
hogy a rendõrség közelebb kerüljön az 
ifjúsághoz és ezáltal „pozitív rendõr-
kép”alakuljon ki a gyermekekben.

Városunkban Balassi István törzsõrmester 
látja el ezt a feladatot.  Munkája során elõ-
adásokat tart az iskolásoknak az elõírt biz-
tonsági követelményekrõl. Tervei között 
szerepel egy baleset megelõzõ program 
összeállítása is.

Cserényi Száva 

RENDÕRSÉGI  HÍREK

 Így tehát 2010 õszétõl elkezdõdhet a 
második fordulós pályázat elõkészítése. A 
projektmenedzser szerint a minõségbiz-
tosítás a június - július hónapokban 
megtörtént. A részletesen kidolgozott 
tervet a közremûködõ szervezet tanul-
mányozza, majd annak elfogadásával 
kezdetét veheti a pályázat második for-
dulója. 

A projektben résztvevõ 19 település 
önkormányzata (Besenyszög, Cibakháza, 
Csataszög, Cserkeszõlõ, Csépa, Hunyad-
falva, Kõtelek, Martfû, Mesterszállás, 
Mezõhék, Nagyrév, Öcsöd, Szelevény, 
Tiszaföldvár, Tiszainoka, Tiszakürt, 
Tiszasas, Tiszasüly, Tiszaug) között létrejött 
gesztori megállapodás értelmében Öcsöd 
Nagyközség Önkormányzata gesztor önkor-
mányzati feladatokat lát el továbbra is a pro-
jekt következõ szakaszában. 

A pályázattal felszámolásra kerülnek a 
régi szilárdhulladéklerakó-telepek. Az 
Európai Unió vonatkozó szigorú szabályai 
szerint, az alábbi feladatokat kell kötelezõen 
elvégezni: - Környezetvédelmi felülvizsgá-
lat készítése - Rekultivációs terv készítése - 
Kiviteli terv készítése - Monitoring rendszer 
kidolgozása. Monitoring rendszer minden 
egyes hulladéklerakó esetén szükséges, jog-
szabály által elõírt kötelezõ feladat. - Víz-
elvezetés kialakítása és engedélyeztetése 
szükségszerû. 

Mindezen feltételek birtokában kezdhet a 
pályázó a rekultiváció elvégzéséhez, kivi-
telezéshez. A projekt weboldalán, a 
www.zoldutatazoldnek.hu weblapon pedig 
már most is kérdõív segítségével, játékos 
formában ismerhetik meg az érdeklõdõk a 
projekt fontosabb adatait. 

Projekt megnevezése: „KEOP-7.2.3.0-
2008-0036 „A Szelevényi és az egykori 
Hunyadfalva-Kõtelki hulladékgazdálkodási 
rendszerhez tartozó települések szilárdhul-
ladék-lerakóinak térségi szintû rekultivációs 
programja”  Támogatási összeg: 71.920.000 
Ft 

Gesztor adatai: Öcsöd Nagyközség 
Önkormányzata, Öcsöd Kossuth Tér 1. 5451 

www.ocsod.hu 
Kommunikáció: Bebete Kép bt. Bu-

dapest, Nyírpalota út 23. IX/27. norbert. 
misi@bebetekep.hu, 

A Projekt az Európai Unió támogatá-
sával, a Kohéziós Alap társfinanszí-
rozásával valósul meg.

Második fordulóba lépett a Zöld
utat a Zöldnek – Észak-alföldi Hulla-

déklerakó Rekultivációs Program 
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BEMUTATKOZNAK A 
POLGÁRMESTER-JELÖLTEK ÉS A

KÉPVISELÕJELÖLTEK

Polgármester-jelöltek

Jelölt neve Jelölõ szervezet
 1. Dr. Bakonyi Péter Független
 2. Sági István Fidesz - Magyar Polgári Szövetség/

Kereszténydemokrata Néppárt  

Önkormányzati képviselõjelöltek

Jelölt neve Jelölõ szervezet
 1. Antal László  Független
 2. Bodzsár József Független
 3. Dr. Despotov Svetozar Független
 4. Dorogi Ferenc Fidesz - Magyar Polgári Szövetség/

Kereszténydemokrata Néppárt  
 5. Dr. Enyedi Mihály Fidesz - Magyar Polgári Szövetség/

Kereszténydemokrata Néppárt  
 6. Fehér Imre Független 
 7. Gonda Istvánné Független 
 8. Horváth Endréné Fidesz - Magyar Polgári Szövetség/

Kereszténydemokrata Néppárt 
 9. Kontér Sándor Csaba Fidesz - Magyar Polgári Szövetség/

Kereszténydemokrata Néppárt 
10. Máté Gizella Független 
11. Molnár Aranka Fidesz - Magyar Polgári Szövetség/

Kereszténydemokrata Néppárt 
12. Nagy István Jobbik Magyarországért Mozgalom 
13. Pásztor Lajos Független 
14. Patóné Mezei Erzsébet Fidesz - Magyar Polgári Szövetség/

Kereszténydemokrata Néppárt 
15. Petyus János Fidesz - Magyar Polgári Szövetség/

Kereszténydemokrata Néppárt 
16. Rágyanszky István Független 
17. Sóvári Sándor Jobbik Magyarországért Mozgalom 
18. Szekeres Mónika Gizella Független 
19. Szöllõsi Éva Fidesz - Magyar Polgári Szövetség/

Kereszténydemokrata Néppárt 
20. Takács László Elektron Shop Fidesz - Magyar Polgári Szövetség/

Kereszténydemokrata Néppárt 
21. Tarjányiné Tasnádi Edit Független 
22. Terenyei Joachim Fidesz - Magyar Polgári Szövetség/

Kereszténydemokrata Néppárt 
23. Dr. Urbán-Szabó Béla Független 
24. Veres Gábor Jobbik Magyarországért Mozgalom 

                                        (Forrás: valasztas.hu)
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Elõttünk a VÁROS – mögöttünk a KORMÁNY!
Martfû lakossága az országgyûlési választás két fordulójában 

megmutatta,  hogy egy új korszakot akar.  Zárjuk le együtt a 
múltat, adjunk egy új lehetõséget a kormánynak, városunknak és 
önmagunknak!

Kérem ÖN-t, hogy szavazatával támogassa a JOBBOLDAL 
jelöltjeit és programjukat, melyet Önökkel közösen, Önökért 
alkottak.

Kedves MARTFÛIEK!
Az emberek megtisztelõ felkérésén túl, azért vállaltam a 

polgármester-jelöltséget, mert a tapasztalat szerint, azok a leg-
hatékonyabban fejlõdõ városok, ahol az országgyûlési képviselõ 
egyben polgármester is (Szolnok, Karcag, Debrecen, Szeged,  Ka-
posvár, Gyõr, stb.).

Martfû fejlõdéséhez cél a polgármesteri pozíció és eszköz a 
parlamenti mandátum. A jelenlegi polgármester is hasonlóan 
kívánta ellátni e két feladatot.

Napi 24 órában kívánok/kívánunk Önökért dolgozni!
A heti két parlamenti ülésnap kiváló alkalom a minisz-

terekkel, államtitkárokkal való egyeztetésekre. Ezen két nap alatt a 
képviselõ-testület által választott alpolgármesterek  megfele-
lõen tudják intézni a város ügyeit (jelenleg a fõállású polgár mester 
mellett is 2 alpolgármester ül). A két pozíció  együttes betöltésével 
évi 4-5 millió forint megtakarítása keletkezik a városnak  
(polgármesterként az országgyûlési képviselõ költségtérítést nem 
vehet fel). 

Az elmúlt években sikerült szakmai tapasztalatokat sze-
reznem, kapcsolatokat építenem, melynek eredménye a követ-
kezõ 4 évben MARTFÛ számára kiaknázható!

Én felkészültem a város vezetésére, Önöktõl csak bizal-
mat és lehetõséget kérek.

Fogjunk össze! Egység kell az országban és egység kell az 
önkormányzatokban is.

A város  ÓRIÁSI lehetõség elõtt áll 2010. október 3-án. 
Ha támogatja személyemet és jelöltjeinket, Martfût a következõ 4 
évben KISZÁMÍTHATÓSÁG és NYUGALOM fogja 
jellemezni. 

Jelöltjeink elsõsorban martfûiek, ezért mi nem pártpolitikát, ha-
nem várospolitikát kívánunk folytatni, melyben helye van min-
den MARTFÛINEK.

Ne szalassza el azt az óriási lehetõséget, hogy olyan polgár-
mesterre szavazhat, aki mögött ott áll a 2/3- os támogatottságot 
élvezõ KORMÁNY. Ez egyúttal garancia is arra, hogy az 
ígéreteimet betartsam, azt számon tudják kérni.

KÖSZÖNJÜK, hogy az elmúlt években munkájukkal, 
befizetett adójukkal segítették a város adósságának csökken-
tését!  Most rajtunk a sor, hogy e nehéz gazdasági helyzetben 
segítsük Önt.

Kérem, ismerjék meg részletes, 2010-2014-re szóló, MARTFÛ 
épül PROGRAMUNKAT!

Megtisztelõ támogatásukat elõre is köszönöm!

SÁGI ISTVÁN
polgármester-jelölt
FIDESZ-Magyar Polgári Szövetség/
Kereszténydemokrata Néppárt

42 éves, nõs, háromgyermekes,
háromdiplomás pedagógus

Dr. BAKONYI PÉTER
független
polgármester-jelölt

Szeretném megköszönni, hogy közel kétezer martfûi polgár 
ajánlószelvényével lehetõvé tette, hogy Martfû városában 
ismét polgármester-jelölt lehetek.

Az Önök segítségével és türelmével közösen sikerült 
elérnünk, hogy megszûnt a város adóssága, és lehetõvé vált, 
hogy pályázzunk. Sok pályázatot megnyertünk: a Mûvelõdési 
Központ felújítására, napenergia hasznosításra, kerékpárútra 
Rákóczifalváig. Felújítottuk a Kossuth és Munkácsy úti óvo-
dákat, a központi játszóteret, számos utat, és megvalósítot-
tunk több oktatási programot az óvodákban, az általános 
iskolában, a középiskolában. Ezekben a hetekben folyik a Mun-
kácsy út felújítása.

Martfû hangulatát a bizakodás jellemzi: a megindult jó 
folyamatok felerõsödnek és kiteljesednek. Felhalmozott 
tartalékaink és megszerzett tapasztalatunk révén még több 
utat újíthatunk fel, minden intézményt korszerûsíthetünk, 
rendbe tehetjük a parkjainkat és tovább erõsíthetjük közösségi 
életünket.

A munkahelyteremtés a legnagyobb és legnehezebb feladat, 
sikere nagymértékben függ külsõ körülményektõl. Mindent 

megteszek, hogy nagyszerû adottságainkat és munkaked-
vünket megismerjék, és munkahelyteremtõ beruházások való-
suljanak meg elsõsorban az ipar és a turizmus területén. Célom, 
hogy Martfû jövõje méltó legyen Martfû múltjához.

Mindez nem lesz könnyû, nem lesz gyors és nem lesz 
kudarcoktól sem mentes. Más típusú megoldás azonban nem 
megvalósítható. Nincsenek csodák abban az értelemben, hogy 
valaki kívülrõl majd megoldja a problémáinkat helyettünk, 
hirtelen mindenünk meglesz erõfeszítés nélkül.

Martfû jövõje szempontjából kulcsfontosságú a polgár-
mester és a képviselõ-testület közötti minél teljesebb összhang. 
Ennek elõmozdítása érdekében az alábbi képviselõjelölteket 
ajánlom Önöknek.

Antal László 
Dr. Despotov Svetozar
Gonda Istvánné
Máté Gizella 
Rágyanszky István 
Tarjányiné Tasnádi Edit
Dr. Urbán-Szabó Béla 

Részletes programomról szeptember 29-én szerdán, 17 
órakor választási gyûlést tartok a Mûvelõdési Központ 
pódiumtermében, amelyre minden érdeklõdõ választópolgárt 
ezúton meghívok.

Október 3-án szavazzanak olyan jelöltre, aki Martfûn 
és Martfû problémáival él, szavazzon a martfûi értékek: a 
nyugalom és fejlõdés kettõssége mellett!

Üdvözlettel:
Dr. Bakonyi Péter
polgármester-jelölt

Tisztelt Martfûi Polgárok!
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ANTAL LÁSZLÓ
független
önkormányzati képviselõjelölt

seimmel és szavazataimmal elõsegítettem a város fejlõdését.
Részem van abban, hogy a város pozitív pénzügyi  mérleggel zárja a 

ciklust, és megvalósult számos pályázat. Hangsúlyt helyeztem arra,  hogy  a 
civil-, nyugdíjas és sportszervezetek életében folyamatosan jelen legyek.

Közremûködtem vállalkozói fórum szervezésében, és számos találkozót 
készítettem elõ vállalkozók, civil szervezetek képviselõi és a  városvezetés 
között. Továbbra is támogatom a vállalkozókat, igyekszem elõmozdítani új 
munkahelyek létrehozását, új vállalkozások idevonzását. Cél a fiatalok  itt 
tartása. Fontosnak tartom, hogy megvalósuljon egy komoly extrémsport-
pálya, továbbra is lehetõséget adjunk ifjúsági zenekaroknak a  fellépésre, és a 
képzõmûvészeti oktatás további fejlesztésére. 

Kezdeményezésemre kialakul egy játszótér a gazdasági városrészen.  
Szeretném, ha a város közösségi célra hasznosítaná a  Kövér-major egy 
részét, valamint parkot alakítana ki a „nagy gödör”  területén.

Örülök, hogy a képviselõ-testület a legfontosabb döntéseket egységesen 
tudta meghozni, megtalálta az együttmûködés útját. A jelenlegi irányt 
szeretném továbbvinni képviselõként a jövõben is, pártpolitika nélküli  
közös munkálkodást a város érdekében, mindannyiunk boldogulásáért.

Kérem, szavazatával támogasson az október 3-i választáson, hogy a 
következõ 4 évben is az itt élõk érdekében dolgozhassak.

Tisztelettel: Antal László

48 éves, nõs, két gyermek édesapja

Tisztelt Martfûi Választópolgárok!

Nem vagyok egy szónoki tehetség, fonto-
sabb azonban, hogy a négy év alatt dönté-

BODZSÁR JÓZSEF
független
önkormányzati képviselõjelölt

Környezetgazdálkodási agrármérnök, Növényvédelmi szakmérnök, és 
Vízellátás-csatornázás, környezet-egészségügyi szakmérnök végzettséggel 
rendelkezem.

2008 októbere óta látom el Martfû Város Önkormányzatának Tele-
pülésellátó Szervezeténél a mûszaki vezetõi, egyben intézményvezetõ-
helyettesi feladatokat. Elõtte Szolnokon dolgoztam a Közép-Tisza-vidéki 
Környezetvédelmi és Vízügyi Igazgatóságnál.

Véleményem szerint legfontosabb a meglévõ lehetõségek minél jobb  
kihasználása.

Martfû további fejlõdését, megszépülését, a kikapcsolódási lehetõségek, 
zöldövezetek bõvítését, megvalósulását szeretném segíteni.

A különbözõ pályázatokon minél több támogatáshoz jutni, a munka-
helyteremtõ beruházásokat különbözõ kedvezményekkel támogatni.

Megválasztásom esetén a képviselõ-társaimmal közösen, a lakosság 
segítségével, sikerül tovább tevékenykednünk a dinamikusan fejlõdõ 
Martfûért.

Megköszönöm eddigi bizalmukat, bízom további támogatásukban.
                                                                                     Bodzsár József

Tisztelt Martfûi Választópolgárok!

Születésem óta (1973.) Martfûn élek, tapasztaltam a változásokat,  a 
település fejlõdését.

Nõs, kétgyermekes családapa

Dr. DESPOTOV 
SVETOZAR
független
önkormányzati képviselõjelölt

1984. óta lakom és dolgozom ebben a szép városban. Az elsõ években 
üzemorvosként, 1992-tõl üzemorvosként és háziorvosként dolgozom.  Nõs 
vagyok, három gyermekem van.

1994-ben választottak meg elõször képviselõnek, majd  1998-ban, 2002-
ben és 2006-ban is bizalmat szavaztak nekem. 2006-ban az a megtiszteltetés 
ért, hogy a képviselõ-testület alpolgármesternek választott  meg. A szokásos 
képviselõi munka mellett fõként az egészségüggyel  és a szociális 
kérdésekkel foglalkozom.

Fontosnak tartom a függetlenségemet kihangsúlyozni, hiszen így 
döntéseimet pártpolitikai szempontok nem befolyásolják. Függetlenségem 
nem csak pártpolitikai, hanem anyagi is.  Vállalkozó háziorvosként a 
társadalombiztosítással vagyok szerzõdésben, õk finanszírozzák 
tevékenységemet, így sem a polgármestertõl, sem a képviselõ-testülettõl 
anyagilag nem függök.

Az elmúlt négy év személyemhez köthetõ,  legfontosabb eredményének a 
laboratóriumi órák számának megduplázását, a fiatal  nõk számára juttatott 
ingyenes vagy kedvezményes HPV oltások adását tartom, valamint azt, hogy 
közremûködtem az ügyeleti ellátás újraindításában.

Én Martfû városát szép és élhetõ városnak tartom, olyan városnak, amely 
az elmúlt években is szépen fejlõdött. De  úgy gondolom, hogy ezt a várost  
még szebbé, még élhetõbbé tudjuk tenni,  és ehhez kérem az Önök 
megtisztelõ támogatását.

Tisztelt Martfûi Választópolgárok!

Független jelöltként indulok az õszi önkor-
mányzati választásokon. Hogy jelölésem sikeres 
legyen, ehhez kérem az Önök támogatását.  

DOROGI FERENC
önkormányzati képviselõjelölt
FIDESZ-Magyar Polgári Szövetség/
Kereszténydemokrata Néppárt

Tisztelt MARTFÛI lakosok / Kedves barátaim, ismerõseim!

Nevem Dorogi Ferenc. A FIDESZ-KDNP támogatásával lehetõvé 
tették/tettétek, hogy a 

2010. október 3-án tartandó helyhatósági választáson képviselõjelölt-
ként  induljak. 

Kérem Önöket/Benneteket, hogy szavazataitokkal támogassák/ 
támogassátok képviselõvé válásomat.

Képviselõként a településfejlesztéssel szeretnék foglalkozni.

Például: 

• Parkolás megoldása a közintézmények környékén (óvoda, iskola).

• Közvilágítás (van, ahol túl sok és van, ahol nincs).  

• Úttorkolatok bõvítése, ahol szükséges.

• Kerékpárút építése, stb. 

Kérem Önöket/Benneteket, hogy javaslataitokkal segítsétek munkámat, 
amennyiben szavazataitokkal sikerül képviselõvé válnom. 

Tisztelettel: 

Dorogi Ferenc
FIDESZ-KDNP képviselõjelölt
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Dr. ENYEDI MIHÁLY
önkormányzati képviselõjelölt
FIDESZ-Magyar Polgári Szövetség/
Kereszténydemokrata Néppárt

ként. Munkám elsõsorban a vagyoni jellegû szerzõdések (adásvételi, 
haszonbérleti, bérleti  szerzõdések), az önkormányzat egyéb tulajdonosi 
döntéseinek jogi elõkészítésére terjed ki.

A helyi Fidesz szervezet jelöltjeként egy lakhatóbb, a lakosoknak 
hosszútávon megélhetési lehetõséget biztosító, a fiataloknak is teret nyújtó 
város megteremtését tûztem ki célul.

Kiemelten fontosnak tartom, a következõ négy évre az alábbiakat: • 
A felálló önkormányzatnak meg kell teremtenie új munkahelyek 
betelepedésének feltételeit. Erõsíteni kell a párbeszédet,  a gazdasági kapcso-
latokat meglévõ vállalkozóinkkal. • Új városarculatot kell kialakítani, 
tegyük vonzóvá a várost! Új közösségi tereket kell létrehozni  a lakosság 
számára. • Szükséges a csapadékvíz elvezetõ hálózat felújítása, az utak, a 
járdák, a kerékpárút rendbetétele. • A fiataloknak megfelelõ kulturális, 
kikapcsolódási lehetõségek biztosítása, a Mix Klub újjászervezése. • 
Meg kell teremteni a martfûiek kedvezményes strandolási  lehetõségét a 
helyi fürdõben kedvezménykártya bevezetésével.  • A városban a sportélet a 
túlélésért küzd. Többet kell szentelni mind a gyermekek sportolására, 
mind a felnõtt versenysportra. •  Újra kell indítani a testnevelés tagozatot, 
be kell vezetni a mindennapi testnevelésórát. • Létre kell hozni egy martfûi 
internetes hírportált.

A sok beszéd idejének vessünk véget, jöjjenek a tettek,  a látható 
eredmények!  Október 3-án szavazzon egy új városvezetésre!

Születésem óta Martfûn élek. Szolnok Megyei 
Jogú Város Polgármesteri Hivatalában dolgo-
zom a Vagyongazdálkodási Osztály jogásza-

Szükség van a képviselõ-testületben új emberek új ötleteire,  kitartó, 
meggyõzõdéssel végzett munkájára (tisztelettel adózva az eddigi 
eredményes munkákért).

Szeretném, ha politikától mentes, józan ész diktálta döntések  
valósulnának meg Martfûn a következõ idõszakban.

Programomból: - Martfûnek rendelkeznie kellene egy autóbusszal, az 
óvodások, az iskolások, a  nyugdíjasok és civil szervezetek programjaikhoz, 
sportolóink biztonságos utaztatásához. - A Volánnal egyeztetnie kell a 
testületnek, hogy a Martfû téglagyári buszmegállóban álljon meg minden 
helyközi járat. - A Munkácsy úton fedett, ülõhellyel ellátott buszmegállókat 
kell kialakítani, mert a gyerekek ázva-fázva várakoznak évek óta. - 
Emberhez méltó piactér megteremtése, ahol nem a földön kellene a nehezen 
megtermelt áruikat kínálni a termelõknek. - Parkolók kialakítása,  mert 
idõszakonként képtelenség Martfû központjában megállni autóval. - A posta 
mögötti garázssor aszfaltozása vagy egyéb, sármentes megközelítést 
lehetõvé tevõ megoldás. - Az utak felújításának folytatása. - Zsófia 
megközelítésének segítése kerékpárúttal, útfelújítással. - A helyi 
vállalkozások élvezzenek elõnyt a pályázatok elbírálásánál, mert Martfû a 
martfûieké.

Tisztelettel:                                                                       Fehér Imre

FEHÉR IMRE
független
önkormányzati képviselõjelölt

Martfûi vállalkozó vagyok. Barátaim és 
ismerõseim biztatására indulok az október 3-i 
képviselõ választáson, mert a martfûiek többsége 
szerint lehetõséget kell teremteni arra, hogy 
minél szélesebb réteg láthasson bele a város 
jelenébe és jövõjébe.

részt a képviselõ-testület munkájában. Azóta bizottsági elnökként, alpol-
gármesterként a város egészségügyi, szociális, kulturális, oktatási, test-
vérvárosi, és a civil szervezetek feladataival foglalkoztam a legtöbbet. 
Megválasztásom esetén szeretném a képviselõi, óvónõi munkámban szerzett 
tapasztalataimat, elsõsorban ezeken a területeken hasznosítani.

A következõ évek fõ feladatainak tekintem: • az önkormányzat szociális  
gondoskodásában a „családcentrikusság” mint fõ elv érvényesüljön,  a 
rászorultság és érdemesség mellett, • az egészségügyi  alapellátás magas 
színvonalának megõrzése, a szakrendelések körének lehetõség szerinti  
bõvítése, szûrõvizsgálatok biztosítása, • a fiatalok letelepedési  támoga-
tásának javítása, • a nevelés-oktatás feltételeinek javítása,  erkölcsi és anyagi 
támogatása, • a közmûvelõdés feltételrendszerének javítása, pályázatok  
támogatása, a fiatalok kulturált szórakozási lehetõségeinek bõvítése,  • a 
város sportéletének támogatása, lehetõségek biztosítása (kiemelten az  
utánpótlás nevelés és a tömegsport számára), •  a civil szféra hatékonyabb 
bevonása a várossal kapcsolatos döntésekbe, • a  Környezetvédelmi alap 
hatékonyabb felhasználása a környezeti tudat formálásában, a  város 
szépítésében,  • további EU-s és hazai pályázatok írása,  menedzselése, a 
város fejlesztése érdekében.

Ezeket a feladatokat csak együtt, a város lakóival  lehet megvalósítani; 
fedezetet a foglalkoztatás, a  helyi adópolitika, a pályázatok rendszere nyújthat.

Köszönöm, hogy támogatták képviselõjelölésemet.  Kérem, hogy október 3-
án szavazzanak rám, remélve,  hogy továbbra is élvezhetem megtisztelõ 
bizalmukat, és képviselhetem városunk lakóinak érdekeit.

GONDA ISTVÁNNÉ
független
önkormányzati képviselõjelölt

Martfûi születésû vagyok és itt élek a  csa-
ládommal. Férjem a BUNGE Zrt. dolgozója, két  
egyetemista lányunk van. A Játékvár Óvoda és 
Bölcsõde vezetõjeként dolgozom.

Az Önök bizalmát élvezve 1990 óta veszek 

HORVÁTH ENDRÉNÉ
(JUHÁSZ ANDREA GIZELLA)

önkormányzati képviselõjelölt
FIDESZ-Magyar Polgári Szövetség/
Kereszténydemokrata Néppárt

vesszük észre, hogy az élet kis dolgokból áll  össze. Ez Frank A. Clark böl-
csessége. Az elmúlt 4 év során képviselõként megpróbáltam észrevenni azokat 
a kis dolgokat, amelyek szebbé és jobbá tehetik szeretett városom lakóinak 
életét. Ha kellett halat vagy ásványvizet szereztem, játszóteret fõztem.

Támogatást kértem a testülettõl a labdarúgóknak, hogy be tudják fejezni a 
bajnokságot, ahol eredményesen szerepeltek. Javaslatomra kitüntették a szép 
sportsikereket elérõ Kockaházak férfi  kézilabdacsapatot. Részt vettem a ját-
szótér újranyitásában, a sportcsarnok öltözõjének felújításában, a Napraforgó 
Fesztivál és a Burján Sándor Emléktorna  lebonyolításában. Kezdeményeztem 
egy Martfû városról szóló könyv kiadását, melyhez az anyagiakat is elõte-
remtettem a martfûi lakosok, vállalkozók és az önkormányzat segítségével.

Az elõzõ ciklusban végzett tevékenységem során a városi sportélet volt a 
zászlóshajóm. A martfûi sportklubok támogatására készíttettem el vállal-
kozók segítségével a 2008-as sportnaptárt. A naptárakból származó bevétel is 
az egyesületek pénztárát gyarapította. Kezdeményezésemre 2009-ben már 
második alkalommal kaptak kitüntetést a valamilyen sportágban kiemelkedõ 
teljesítményt nyújtó martfûi gyerekek.

Talán a négy éves tevékenységem során véghezvitt kis dolgokból mégis 
nagy dolgok születtek, szebbé, jobbá, értékesebbé tették a hétköznapjainkat. 
Ezt a munkát szeretném folytatni az elkövetkezõ négy évben is, amennyiben 
megtisztelnek továbbra is bizalmukkal.

Óvónõ, férjezett, két gyermek édesanyja

 Tisztelt Martfûi Lakók!

Mindnyájan nagy dolgokra törekszünk, és nem 
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KONTÉR
SÁNDOR CSABA
önkormányzati képviselõjelölt
FIDESZ-Magyar Polgári Szövetség/
Kereszténydemokrata Néppárt

Kedves Martfûi Választók!

Kontér Sándor vagyok, 36 éves, nõs, agrármérnök, martfûi 
lakos. 

2006. óta önkormányzati képviselõ. Az elmúlt 4 évben be-
tekintést nyertem a képviselõi munkába. 

A Fidesz helyi frakciójával próbáltuk megvalósítani céljainkat, 
elsõsorban a város pénzügyi helyzetét stabilizálni. 

Ezt igen komoly áldozatok árán sikerült elérnünk, amiért kö-
szönet illet minden martfûi polgárt. 

Úgy hiszem, a következõ ciklus lesz a fejlõdés, fejlesztések 
idõszaka, amikor nem a megszorításokra, hanem a munkahely-
teremtésre, az élhetõbb Martfû megteremtésére koncentrálhatunk. 

Vállaljuk a kihívást, amennyiben megtisztelnek bizalmukkal.

Szinte minden képviselõ-testületi ülésen is részt vettem a Civil  Kerekasztal 
képviseletében.

A Jóreménység Klub Egyesület vezetõjeként rendszeresen 
szervezünk Martfû lakói számára szûrõvizsgálatokat. Az Egyesület 
bevételeinek jelentõs részét térítésmentes rákszûrésre fordítjuk. Köz-
benjárásunkra Martfû Város Önkormányzata is minden évben biztosít for-
rást nõgyógyászati rákszûrésre.

Megválasztásom esetén arra törekszem, hogy városunk lakói minél 
egészségesebb környezetben éljenek. Az egészség megõrzése, a beteg-
ségek megelõzése, a daganatos betegségek idõben történõ felfedezése 
érdekében szorgalmazom még több térítésmentes szûrõvizsgálat szer-
vezését.

Nyugdíjas újságíróként, civil szervezeti vezetõként eddig is igyekeztem 
segíteni embertársaimat. Legjobb tudásom szerint szeretném képviselni a 
hátrányos helyzetben lévõk érdekeit.

Fontosnak tartom, hogy az önkormányzat képviselõ-testületében ne a 
személyeskedés, a politikai csatározás, hanem a város fejlõdése, az itt  élõk 
boldogulásának elõsegítése, közérzetének javítása legyen a fõ cél.

Megköszönöm a sok ajánlószelvényt, amelyet Önöktõl kaptam, és ked-
ves biztatásukat, kérem, szavazataikkal is támogassanak október 3-án! 

Tisztelettel:                                                                   Máté Gizella

MÁTÉ GIZELLA
független
önkormányzati képviselõjelölt

Tisztelt  Martfûi Polgárok!
A most lezáruló önkormányzati ciklusban az 

ügyrendi és kommunikációs  bizottság - nem 
képviselõ - külsõ tagjaként tevékenykedtem. 

önkormányzati képviselõjelölt
FIDESZ-Magyar Polgári Szövetség/
Kereszténydemokrata Néppárt

Pedagógus vagyok, Szolnokon dolgozom középiskolai tanárként. 
Férjezett, egy fiúgyermek édesanyja vagyok. Az egész családom Martfûn él,  
szeretjük ezt a várost, ezért vállaljuk a  napi ingázást a munkahelyünkre. 

Ezért akarok továbbra is azért tevékenykedni, hogy mind a fiataloknak, 
mind a kisgyermekeseknek, mind az idõsebbeknek, nyugdíjasoknak 
lehetõségeket biztosítson a város tanulásra, kulturált szórakozásra, mi-
nõségi egészségügyi ellátásra. Ismerem a fiatalok, diákok, kisgyermekesek 
gondjait és lehetõségeit is Martfûn. 

Elengedhetetlennek tartom a város oktatási - nevelési és  szociális 
intézményeinek hosszú távú, biztonságos mûködését. Úgy érzem ezzel a 
lakosságunk itt tartható, illetve az életminõség javítható.  Tanárként az ok-
tatást tudom hatékonyan képviselni, míg a szociális  területen szerzett 
bizottsági tagsági tapasztalataim tudom hasznosítani.

Szûkebb lakókörnyezetemben – a”Bata-házak” – szembesülök mind az 
idõsebb korosztály, mind a fiatalok lakóhelyi /telek/gondjaival, ezen 
szeretnék segíteni az elkövetkezõ 4 évben.

Kérem, október 3-án támogassanak szavazatukkal, hogy továbbra is 
tevékenykedhessek városunkért, Önökért! 

Elõre is köszönöm Bizalmukat!

MOLNÁR ARANKA

Tisztelt Martfûiek! Az Önök bizalmából 
vagyok önkormányzati képviselõ 2006-óta, 
ebben az évben ismét indulok a helyi  válasz-
tásokon.

NAGY ISTVÁN
önkormányzati képviselõjelölt
Jobbik Magyarországért Mozgalom

szakon. Jelenleg egy szolnoki áruházban dolgozom csoportvezetõként. 
Megválasztásom esetén vállalom, hogy jobbikos képviselõtársaimmal  

együttmûködve, havonta fogadóórát tartok, hogy naprakészen ismerjük a 
martfûi emberek problémáit.

Amit fontosnak tartok: meg kell akadályoznunk városunk folyamatos 
elöregedését. A fiatalok számára elfogadható alternatívát kell nyújtani 
munkavállalás, lakhatás, szórakozás és kulturális rendezvények terén. Minél 
több vállalkozót kell Martfûre csábítani, kedvezõ feltételek segítségével.

Városunkban sok kiaknázatlan munkalehetõség rejlik. Hagyomány-
teremtõ rendezvényeket kell szervezni helyi vállalkozók bevonásával, építve 
városunk nagy múltú gyáraira és a  fellendülõ turizmusra. Fontosnak tartom a 
helyi vállalkozókkal a kapcsolattartást, és velük együttmûködve a helyi 
fejlesztéseket beindítani. (A martfûi vállalkozók elõnyt élvezzenek a 
pályázati elbírálásokban.) Városunk úthálózata felújításra szorul. A 
lakótelepen a parkolási lehetõségeket bõvíteni kell.  A helyi kábelszolgál-
tatóval újra kell tárgyalni a jelenlegi tarifáit,  vagy más szolgáltató 
bevonásával lehetne mérsékelni az árakat. Együtt  kell mûködni a környezõ 
települések önkormányzataival, és közös célokat közösen megvalósítani. A 
pályázatírásokra nagyobb hangsúlyt kell fektetni, példát  véve a környezõ 
településektõl.

 Kérem, támogassanak szavazataikkal, hogy az „Új  erõ” helyi szinten is 
tudjon küzdeni a magyar és a  martfûi emberek érdekeiért.

32 éves vagyok, nõs, egy négyéves  leány-
gyermek édesapja. 1988 óta élek Martfûn.   
Élelmiszeripari középiskolában végeztem, sütõ 
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A helyi építõanyag-telep tulajdonosa vagyok. Eddig is az volt a célom, 
hogy a közösség részesévé váljak, és a közösség  velem együtt for-málódjon, 
ezután is azon leszek. Célom, hogy Martfû lakossága  öntudattal, 
büszkeséggel felvértezve kezdjen növekedni, hogy a sport, a  kultúra, a 
turizmus és a munka erejével formálódjon szoros egységgé,  és a közösség 
együttesen, egymással kommunikálva kezdjen a város gondozásába.

Célom, hogy Martfûnek megvalósítható törekvései legyenek, és 
gazdasági lehetõségeit közösségi szinten megvitassuk, és ez által  egy 
irányba haladjunk. Célom, hogy Martfû növekedési lehetõségeit valódi  
szakemberek vizsgálják meg, mindenféle politikai manõverektõl füg-
getlenül. Fontosnak tartom, hogy olyan gazdasági erõket engedjünk  Martfû 
vonzásába, melyek nem bontják meg a város "  falusias" hangulatát, azonban 
duzzaszthatják a költségvetés bevételi oldalát.

Ugyancsak fontosnak tartom, hogy Martfû valódi turisztikai központtá  
nõje ki magát, vagyis a Tisza-part rendbe hozatala, a horgászat és a turizmus  
egymásra találjon.

Amennyiben megtisztelnek bizalmukkal, mindent megteszek, hogy 
városunkban élhetõ körülményeket teremtsek az itt élõ családoknak.

Tisztelettel:
Pásztor Lajos 

PÁSZTOR LAJOS
független
önkormányzati képviselõjelölt

50 éves, vállalkozó

1960-ban Berettyóújfalun születtem. Szüleim 
egyszerû, tisztességes munkás emberek voltak, és 
ebben a szellemben neveltek. Martfûn 6 éve élek,  
így a város már az életem része.

PATÓNÉ 
MEZEI ERZSÉBET
önkormányzati képviselõjelölt
FIDESZ-Magyar Polgári Szövetség/
Kereszténydemokrata Néppárt

gyermek édesanyja vagyok, így én is  szembesülök az itt élõ generációk min-
dennapi  problémáival.

8 éve a helyi Fidesz aktív, segítõ tagja, 2006 októbere óta pedig a Jász-
Nagykun-Szolnok Megyei Közgyûlés Pénzügyi Bizottságának külsõ bi-
zottsági tagjaként tevékenykedem.

Szeretném helyi szinten is a lakosság és a város érdekeit képviselni, ta-
pasztalatommal, munkámmal, döntéseimmel hozzájárulva jobbá tenni a 
martfûi emberek életét.

Nagyon fontosnak tartom a családok támogatását,  a letelepedni vágyó 
fiatalok minél magasabb szintû ösztönzését, hogy ne egy nagyvárost vá-
lasszanak otthonul, hanem Martfûn találják meg számításaikat. Tenni sze-
retnék azért, hogy a város vonzó legyen mind a családosok, mind pedig az itt 
élõ idõsebb korosztály számára. Ehhez élhetõ környezetre (tiszta, zöldebb 
utcák, sétányok, több igényes játszótér stb.),  magas szintû szociális ellátásra 
(orvosi rendelõ, gyermekorvosi rendelõ felújítása, korszerûbbé tétele), a 
város  gazdaságának, infrastruktúrájának fellendítésére (munkahelyteremtés, 
helyi vállalkozások támogatása) van szükség.

Ha Ön úgy érzi hogy céljaink hasonlóak, kérem engedje meg, hogy bi-
zonyítsak, és szavazzon rám október 3-án!

Tiszteljen meg bizalmával és támogasson, hogy Önért  dolgozhassam 
az elkövetkezendõ években!

Tájgazdálkodási mérnök vagyok.
Családommal együtt Martfûn élek, egy  kis-

mûvezetõként, fõmûvezetõként, majd gyártásvezetõként dolgoztam. A 
„Tisza” kapacitásának beszûkülése után más cégeknél, termelési igazgató-
ként dolgoztam.

A Martfûi Városi SE elnöke és a labdarúgó szakosztály vezetõje  voltam 
évekig. Hetedik éve a Martfûi Labdarúgó Sportegyesület elnöke vagyok. 
Több évig voltam NB-I-es játékvezetõ, a  Megyei Kézilabda Szövetség 
fõtitkára, és dolgoztam a Megyei Labdarúgó Szövetség  fõtitkáraként is.

Tisztelt Választópolgárok!
Azért indulok az önkormányzati választásokon, hogy a szakterületemet 

képviseljem a testület munkájában. Célom, hogy a sporttámogatásokat 
korrekt, szakági dokumentumokra alapozva, felkészült szakemberek 
javaslata alapján ítéljék meg. 

Szeretném, ha több városi szervezésû sportprogram lenne, és 
fejlõdnének a város  sportlétesítményei! 

Fontos, hogy az általános iskolában edzõi végzettségû szakember is 
foglalkozzon a gyerekekkel, a középiskolában pedig emelt testnevelés 
óraszámokkal szervezett sportosztályok induljanak.  Szívesen segítek a rá-
szorulóknak, ezért több emléktornát, jótékonysági tornát  szerveztem.

Kérem, tiszteljenek meg bizalmukkal, és támogassanak az önkor-
mányzati választásokon, hogy tehessek a sportért,  az egészséges életmódért, 
Önökért. 

PETYUS JÁNOS
önkormányzati képviselõjelölt
FIDESZ-Magyar Polgári Szövetség/
Kereszténydemokrata Néppárt

Cipõipari technikus, menedzser és sportve-
zetõi végzettséggel rendelkezem. Nõs vagyok, két  
felnõtt gyermekem van.

Elsõ munkahelyemen, a Tisza Cipõgyárban 
TISZTELT MARTFÛI VÁLASZTÓPOLGÁROK!

MEGKÖSZÖNÖM AZ ÖNKORMÁNYZATI KÉPVI-
SELÕVÁLASZTÁSRA HOZZÁM ELJUTTATOTT JELÖLÕ-
CÉDULÁKAT.

37 ÉVE ÉLEK ÉS ADÓZOM MARTFÛN, TÖBB MINT 3 
ÉVTIZEDIG AZ ÖNÖK SZOLGÁLATÁBAN DOLGOZTAM 
KÖZÉPISKOLÁNKBAN, AHOL NEMZEDÉKEKET ISMERHET-
TEM MEG TANÁRKÉNT, IGAZGATÓKÉNT.

MINDENFÉLE HATALMI BEFOLYÁSTÓL FÜGGETLENÜL, 
AKTÍV, FEDDHETETLEN KÉPVISELÕKÉNT KÍVÁNOK TOVÁBB 
DOLGOZNI VÁROSUNKÉRT, FELELÕSSÉGTUDATTAL AZ ITT 
ÉLÕ EMBEREKÉRT, GYERMEKEKÉRT, EGÉSZSÉGES KÖR-
NYEZETÜNKÉRT - MAJDANI KÉPVISELÕTÁRSAIMNAK IS 
FELAJÁNLVA EGYÜTTMÛKÖDÉSEMET.

SZÁMÍTOK TÁMOGATÁSUKRA, SZAVAZATUKRA!

BIZALMUKAT MEGKÖSZÖNVE, TISZTELETTEL: 

                                                               RÁGYANSZKY ISTVÁN

RÁGYANSZKY ISTVÁN
független
önkormányzati képviselõjelölt
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Az emberek szeretnének egy élhetõbb városban lakni, egy olyan polgár-
mestert és testületet látni a város élén, akik mind magán-, mind családi,  
mind társadalmi életükkel példát mutatnak az embereknek. A felnõtt lako-
sokat és gyerekeiket problémáikban segítik, támogatják. Pályázatok elnye-
résével építik a várost és gyarapítják annak vagyonát. Polgárõrként látom, 
hogy a fiatalkorúak drog- és alkohol fogyasztása fellendülõben van. Meg 
kell állítani! A város egyes területein forgalom átszervezésre van szükség.

Igen, szükség van egy központi  autóbusz-pályaudvarra, a meglévõ 
autóbusz megállók felújítására és újak építésére. Igen, létre kell hozni egy 
cipõipari múzeumot, hiszen ennek az  iparágnak köszönheti létét a város!  
Igen, vonzóvá kell tenni a városi  Tisza szakaszt.  Igen, szorosabb kapcsolatot 
kell tartani a martfûi kis-  és középvállalkozásokkal is, hiszen azok vezetõi 
nagy tapasztalattal rendelkeznek, gazdasági felkészültségük  mindig 
naprakész. Ötleteikkel segíthetik a város  fejlõdését. Ha a város vállalkozásai  
jól mûködnek, akkor nõ a  vállalkozóktól befolyó adóbevétel, a 
megvalósítható lehetõségek tára szélesebb. Igen, elõ kell segíteni a  fiatalok 
lakáshoz jutását, a garzonlakásokat fel  kell újítani. A fiatalok bátrabban 
vállalnának gyermekeket, idõvel több gyermek menne óvodába, iskolába.

A Jobbik Magyarország Mozgalom martfûi jelöltjeként minden 
erõmet, tapasztalatomat arra fordítom, hogy a fentiek megvalósuljanak, 
Martfû városa fejlõdjön és ékszerként csillogjon a Tiszazug települései 
között.

Kérem, hogy szavazatával támogassa elképzeléseimet!        

SÓVÁRI SÁNDOR
önkormányzati képviselõjelölt
Jobbik Magyarországért Mozgalom

Tisztelt Választópolgárok!

Sóvári Sándor vagyok, 51 éves, nõs, egy 
fiúgyermek apja. 1986 óta élünk a városban. 

SZEKERES 
MÓNIKA GIZELLA
független
önkormányzati képviselõjelölt

lehettem a képviselõ-testületnek, javaslataimmal és munkámmal a város 
fejlõdését próbáltam elõre mozdítani. 

Elért legfontosabb eredményeim: Közlekedési táblák felülvizsgálata, 
a hiányzók pótlása. A Május 1. úti hirdetõtábla kicserélése, a vasúti 
átkelõhelynél a biztonsági korlát megjavítása. Szemétgyûjtõ edények 
kihelyezése. Nógrádi Sándor út új szakaszán zajvédõ erdõsáv kialakítása.  
Összefogtam a Sulipont gyûjtési akciót, és koordináltam a Delikát  8 
ételízesítõ játékot, melynek eredménye egy 5.6 milliós játszótér lett.

Célkitûzéseim közé tartozik: kulturált piac kialakítása. A Hunyadi úton 
a hiányzó járdaszakasz kiépítése. A nem önkormányzati tulajdonú Rákóczi 
út felújítása akár önerõbõl is, gyalogos átkelõhelyek kijelölésével. Az 
óvárosi részen (réten) a belvízi problémák megoldása. A vasúti pályaudvar 
környékének kulturáltabbá tétele a MÁV megkeresésével. A Szolnoki és a 
Május 1. út keresztezõdésében a kijelölt gyalogos átkelõhely jelzõlámpával 
való ellátása.

A továbbiakban is támogatom az oktatás, egészségügy, kultúra és a 
sportélet minél színvonalasabb megvalósítását, valamint a pályázati 
lehetõségek kiaknázását, a pénzügyi stabilitás megõrzésével párhuzamosan.  

Köszönöm ajánlószelvényeiket, kérem Önöket, támogassanak ismét 
szavazatukkal, hogy tovább folytathassam képviselõi munkámat.

vállalkozó, menedzser mérnök, 
igazgatásszervezõ

Tisztelt Martfûi Választópolgárok!                                             

Az elmúlt négy évben az Önök jóvoltából tagja 

SZÖLLÕSI ÉVA
önkormányzati képviselõjelölt
FIDESZ-Magyar Polgári Szövetség/
Kereszténydemokrata Néppárt

Szöllõsi Évának hívnak, születésem óta Martfûn élek! Az Önök 
megtisztelõ bizalmából  indulok el, mint képviselõjelölt az októberi 
önkormányzati választáson.

Munkáscsaládból származom. Ismerem az itt dolgozók gondjait, 
problémáit. A munkanélküliség megszüntetése érdekében munkahelyeket 
kell létesíteni, hogy beinduljon a gazdaság. Nem volt még olyan képviselõ 
az önkormányzati testületben, aki a dolgozókat, illetve a munkásokat 
képviselte volna. A FIDESZ munkástagozatának a tagja vagyok. 

Vallásos ember vagyok, fontosnak tartom a hitet a XXI. századi 
rohanó világban. Kapcsolatot kell teremteni történelmi egyházakkal, az 
egyházak összetartó ereje minden településre pozitív hatással bír. Ezen a 
területen szeretnék tevékenykedni a helyi önkormányzatban is.

Martfû tetszik az idelátogató vendégeknek. Felfedezik a Szent István 
teret, és a téren a két templomot, ami igazán szép és látványos. Azért is kell 
tennünk, hogy az idelátogatók egyre több színvonalas programon vehes-
senek részt.

Ezért akarok tevékenykedni a megválasztásom esetén.
Munkahelyteremtés = kiszámíthatóság
Kérem, szavazzanak rám október 3-án az önkormányzati vá-

lasztáson.

Tisztelt Martfûiek!

Terveim szerint egy fiatal, fejlõdni képes, jó hangulatú várost találtam 
saját elképzeléseim számára. Megnyitottam a kis Elektron Shop üzletem, 
amin keresztül nagyon sok helyi lakossal ismerkedtem meg. Az idõk 
folyamán bõvíteni tudtam az üzletet. 

Vállalkozásom irányításán túl a martfûi „Zsófiában” aktívan kertész-
kedem, és az ott élõ, dolgozó emberek mindennapos problémáival is tisz-
tában vagyok. 

A 80-as évek elején nagyon korán megismerkedtem az egyéni 
vállalkozási formákkal, ezek jó és rossz tulajdonságaival. Azt hiszem, 
talpon maradt 22 éves vállalkozásom bizonyíték gazdasági  irányításom 
sikerére. Sajnos nem ez a jellemzõ a  helyi vállalkozások többségére: a város-
ban sorra mennek tönkre az egyes vállalkozások,  és ez természetesen nagyon 
rontja az ellátottságot. 

A kulcsfontosságú szervezeteket, intézményeket, szolgáltatásokat, 
cégeket valahogy életben kell tartani. 

A vállalkozókat nem támogatni kell, hanem lehetõséget kell adni, hogy 
jól tudjanak mûködni. Én jól kívánom mûködtetni  a vállalkozásomat, és ezen 
a téren szerzett tapasztalataimat az önkormányzat, a  város, a helyi polgárok 
szolgálatába kívánom állítani önkormányzati képviselõként is.

Kérem, támogassanak engem és a  Fidesz képviselõjelöltjeit október 
3-án!  Elõre is köszönöm megtisztelõ bizalmukat!

TAKÁCS LÁSZLÓ
önkormányzati képviselõjelölt
FIDESZ-Magyar Polgári Szövetség/
Kereszténydemokrata Néppárt

Tisztelt Választópolgárok!

1988-ban költöztem Martfûre, mint állandó 
lakos.  Elvált, négy gyermek édesapja vagyok. 



TARJÁNYINÉ
TASNÁDI EDIT
független
önkormányzati képviselõjelölt

Bizottságának elnökeként és a Pénzügyi  Bizottság tagjaként tevékenykedtem. 
Az elmúlt négy év kiemelkedõ eredményének tartom, hogy - az iskolák és 

az óvodák több mint 100 millió forintot  nyertek pályázatokkal; - meg-
õriztük a gimnáziumi és szakképzõ oktatást; - fõiskolás fiataljainkat 
pályázható ösztöndíjjal motiváljuk, hogy kvalifikált szakemberként vissza-
térjenek városunkba; - országos, regionális  és megyei szintû kulturális 
rendezvényeknek ad otthont a város; - újra mûködik a  Városi Televízió; - 
növekedett a sport szakosztályok száma; - civil közösségeink mûködését 
támogattuk; - elindult az „ÖrökZöldTisza” Fesztivál programsorozat, 
felpezsdült a helyi kulturális élet és az idegenforgalom.

Az elkövetkezõ idõszak fontos feladatainak tartom a város gazdasági 
stabilitásának megõrzését, a munkahelyteremtést, az intézményi- és 
infrastrukturális rendszer további fejlesztését, a város kistérségi vezetõ 
szerepének erõsítését. A munkanélküliség csökkentésében a munkahelyte-
remtés mellett kulcsszerepe van az oktatásnak, hisz a piacképes szakma, 
vagy a diploma megszerzésének ez az alapköve.   

Fontosnak tartom az idõs emberek támogatását, számukra a jó 
egészségügyi ellátás és megnyugtató szociális ellátó rendszer biztosítását, a 
civil szervezetek munkáját, és azokat a programokat, amelyek minden kor-
osztály számára lehetõséget nyújtanak a szabadidõ kulturált eltöltéséhez.

Kedves Martfûiek! Amennyiben eddigi munkámmal, elképzeléseimmel 
egyetértenek, szavazataikkal adjanak bizalmat az elkövetkezõ négy évre.

55 éves, pedagógus, egy gyermek édesanyja

Az Önök bizalmát élvezve 1994.  óta veszek 
részt a képviselõ-testület munkájában. Az Okta-
tási, Mûvelõdési, Civil és Egyházi  Kapcsolatok  

ÖNKORMÁNYZATI VÁLASZTÁS 2010.

2010. szeptemberVálasztási melléklet, 8. oldal

TERENYEI JOACHIM
önkormányzati képviselõjelölt
FIDESZ-Magyar Polgári Szövetség/
Kereszténydemokrata Néppárt

Tisztelt Martfûi Választópolgárok!

Terenyei Joachim vagyok, 1963 óta lakom Martfûn. Cipõipari 
Technikumot végeztem, házasságban élek, két gyermek édesapja 
vagyok. Jelenleg nyugdíjas éveimet töltöm. 

Tõlem idegenek a hangzatos szakvak, ígéretek. Nem vagyok a 
szavak embere és nem leszek a jövõben sem, szerintem szem-
léletváltásra és emberi hitelességre van szükség. 

Arra törekszem, hogy azokat a lehetõségeket, amelyek mun-
kahelyek teremtését idézhetik elõ, minden erõmmel segítsem, mert 
csak ez hozhat változást a lakosság életszínvonalának emelkedé-
sében, ez vethet gátat Martfû lakosságának elöregedésének.

Célom, hogy minden erõmmel segítsem a fiatalok Martfûn 
maradását. A vállalkozók találják meg számításaikat, hogy komfort 
szeretetben élõ emberek éljenek Martfûn. Én ezeket az értékeket - 
célokat tartom szem elõtt megválasztásom esetén.

Amennyiben bíznak bennem, szavazataikkal segítsék tö-
rekvéseimet.

Köszönöm!

Dr. URBÁN-SZABÓ 
BÉLA 
független
önkormányzati képviselõjelölt

Köszönöm azoknak, akik ajánlószelvényeikkel hozzájárultak ah-
hoz, hogy ismét képviselõjelölt lehetek a 2010. október 03-i önkor-
mányzati képviselõ-választáson. 

Tisztelt Választók! A 2007-2009. évek szigorú költségvetési, gaz-
dálkodási politikájának a gyümölcse most kezd beérni, és ez már látszik a 
városban zajló beruházásokon. A jelenlegi polgármester és az általa 
képviselõnek javasolt személyek a garanciái annak az eltökéltségnek, hogy 
ez a várospolitika a következõ négy évben is folytatódjon.

Minden tekintetben fejlõdés, változás lesz Martfûn. Ennek elõfeltétele 
volt és a jövõbeni lehetõsége lesz az eddigi várospolitika.

Az elõzõ évek sem voltak könnyûek és a következõk sem lesznek azok. 
Ne hagyjuk magunkat hamis illúziókban ringatni! Ne hagyjuk magunkat 
hamis ígéretekkel megtéveszteni! A változások nem azt jelentik, hogy 
királyi út van elõttünk.

Martfû ma kuriózum az országban. Ha ezt a megküzdött  kivéte-
lezettséget meg szeretnénk tartani, adjanak bizalmat az eddigi város-
vezetésnek! Folytatás és megújulás, ez az a változás, amiben hinnünk kell.

Köszönöm eddigi bizalmukat, amelyre számítok a jövõben is. Kérem és 
várom szavazataikat 2010. október 03-án.   

Tisztelt Martfûi Választópolgárok!

VERES GÁBOR
önkormányzati képviselõjelölt
Jobbik Magyarországért Mozgalom

rugalmasnak és naprakésznek kell lenni. Ezen ismereteimet és  sok éves 
tapasztalataimat szeretném városunk javára fordítani.

Terveim:
• Városunkat szeretném élhetõbbé tenni, amelyet a Jobbik Ma-

gyarországért Mozgalom segítségével kívánok megvalósítani.
• Nem tudom elfogadni, hogy nálunk országos szinten  szinte a leg-

drágább a vízdíj, ennek a csökkentése a martfûi  családoknál havi több ezer 
forintos megtakarítást is jelenthetne.  

•  Szükség van a közintézményeknél parkolók kialakítására. 
•  A közbiztonság javításáért térfigyelõ kamerarendszer, illetve a városba 

bejövõ utakra sebességmérõ mûszerek telepítése. 
• A városban a tájékozódást segítené új, látványosabb utcanévtáblák 

elhelyezése. 
• Az elhanyagolt, kátyús utakat szükséges felújítani, amire pályázati 

lehetõségeket kell kihasználnunk. 
• Az ügyfélszolgálatok fogadási idejét a munkaidõhöz képest úgy kell 

átalakítani, hogy a munkából élõknek ne kelljen szabadnapot  kivenni 
ügyintézésre.

•  A piaccsarnok megépítése és egy kulturált buszpályaudvar kialakítása 
is szükséges, illetve számon kell kérni, miért nem valósult meg a 
piaccsarnok  megépítése, és ezért ki a felelõs?

Kérem, szavazatával támogassa elképzeléseimet! 

Ötven éve élek Martfûn, nõs vagyok, három 
gyermek apja. Végzettségem autógépész-
mérnök. 1995 óta családi vállalkozásban 
dolgozunk. A vállalkozásban sokoldalúnak, 



EZ TÖRTÉNT
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I. ÖrökZöldTisza Martfûi Fesztivál , augusztus 13-22.

Népi hangszerek bemutatója • Hõlég-
ballonozás a kempingben • Mága Zoltán 
hegedûmûvész koncertjén •  Újra játszott 
a Nukleon • A víziszínpadon a KFT • 
Paprikajancsi csúzlizdája • Crystal 
koncert a fõtéren • Sárkányhajó a Tiszán



SPORT

2010. szeptember10. oldal

Az „örökZöldTisza” Martfûi Fesztivál ke-
retében, augusztus 21-én a Szent István téren 
találkoztak a Páros Országos Erõsember Baj-
nokság résztvevõi. A versennyel egyben a ta-
valy elhunyt Kürti László emléke elõtt is tisz-
telegtek a szervezõk.

Hét csapat mérte össze erejét az  elsõ 
helyért, ám az egyikük aranyesélyei már az 
elsõ szám során elszálltak: Nagy Ákosnak 
ugyanis a bokájára esett a 150 kilós hordó, 
így sérülés miatt kénytelen volt visszalépni. 
Ugyan párja, Hrozik Gábor egyedül is  foly-
tatta a viadalt, s bravúrosan teljesített, ám 
„csak" a negyedik helyen zárt.  

A többórás kemény megpróbáltatás vég-
eredményeként a Martfûi Páros Országos 
Erõsember Verseny gyõztese, a hazai szur-
kolók nagy örömére, a martfûi Hajnal Tamás 
- Bíró István duó lett.  Az összeszokott ver-

Hajnal Tamás és Bíró István voltak a legerõsebbek

senypáros a korábbi megmérettetésein is 
kiválóan teljesített.

A résztvevõk öt versenyszámban, hordó-
pakolásban, sziklanyomásban, koffer és trak-
torkerék cipelésben, majd végül egy vegyes 
számban tesztelték erejüket és kitartásukat. A 
Martfûre érkezõ versenyzõk mindannyian 
elõkelõen szerepeltek már a hazai versenye-
ken, ezért városunkban is valóban a  legjob-
baknak szurkolhatott a közönség.

A 2010. évi Martfûi Páros Országos Erõs-
ember - Verseny végeredménye: 

1. Hajnal Tamás - Bíró István /Martfû/ (33 
pont); 2. Szabó Zsolt /Földes/ -  Sára István 
/Egyek/ (30 pont); 3. Endrei Zsolt  /Békés-
csaba/ - Lukács Krisztián /Hajdúszoboszló/ 
(23 pont); 4. Hrozik Gábor /Dunaújváros/  - 
Nagy Ákos /Tatabánya/ (18 pont); 5. Sebes-
tyén János - Molnár Zsolt /Dunaújváros/  (13 
pont); 6. Bartalos Tamás /Kiskunmajsa/ - Né-
meth Róbert /Komárom/ (11 pont); 7. Kürti  
Csaba /Martfû/ - Saliga Tamás /Komárom/ (9 
pont). 

Köszönet mindazoknak, akik támogatták 
a rendezvényt: Saloon Kávézó és Pizzéria -  
Tiszaföldvár, Szicsek Pálinkafõzde, Goods 
Market, Martfû Termál SPA, Cseuz Hús Bt., 
Hús Kuckó, Varázs Garázs - kézi autómosó 
és kozmetika, Lukács Cipõüzem, Farkas Ár-
pád vállalkozó, Centrum Sörözõ, Pásztor Tü-
zép, Jakab Autószerviz, Palackozott italok 
boltja - Tiszaföldvár, Bigaro Kft, Deszán Kft.

Cserényi Száva

VII. F. Nagy Géza Tenisz Emlékverseny Martfû, augusztus 21-22.

A teniszverseny egy rövid megemléke-
zéssel, az emléktábla megkoszorúzásával és 
mécses gyújtással vette kezdetét, majd Sági  
István virággal köszöntötte Géza bácsi özve-
gyét, Emi nénit és unokáját, Lilit. A verse-
nyen 22 fõ vett részt. Szolnokról,  Mezõtúr-
ról, Budapestrõl és Martfûrõl is érkeztek in-
dulók. Színvonalas, sportszerû mérkõzések 
zajlottak a pályákon. 

Eredmények: 
Férfi egyéni „A” kategória: 1. Molnár 

András Budapest, 2. Despotov Dániel Mart-
fû, 3. Varga Tamás Szolnok és Kovács Mi-
hály Martfû.  

Az I. Aranyszarvas Sör Kupa augusztus 
22-én került megrendezésre. A versenyben 
összesen nyolc pár mérte fel ügyességét.

Martfûi természetbarát szervezetek, 
iskolák és intézmények együttmûködé-
sével 2010. október 2-án szombaton, 
Martfû, Május 1 út 2. cím alatt, a Damjanich 
János Általános Iskolai túraközponttal hu-
szonegyedik alkalommal rendezzük meg a 
Tiszazugi teljesítménytúrákat (7, 10, 20, 30 
kilométeres gyalogos), és a 40 kilométeres 
kerékpártúrákat.

Martfûi lakosok, itt tanulók és a rende-
zésben közremûködõ társrendezõ szerveze-
tek tagjai szeptember 28-ig ingyenesen je-
lentkezhetnek adatlap kitöltésével az álta-
lános és középiskola kijelölt aktívistáinál és a 
Martfûi Városi SE Természetbarát Szakosz-
tály fogadóóráján, Martfûn a Kehely cuk-
rászda teraszán, szeptember hónapban 
keddi napokon 17 órakor.

Helyszíni nevezés a túraközpontban a 
túra napján a tervezett indulás idõpontja 
elõtt 30 perccel, adatlap kitöltésével és 200 
forint befizetésével.

Tervezett indítások:
30 km gyalogtúrázók 08.00' órakor, 20 km 

gyalogtúrázók 08.30' órakor, 10 km gya-
logtúrázók 09.00' órakor, 7 km (tízezer lépés) 
gyalogtúrázók 09.30' órakor indulnak út-
jukra. 40 km kerékpártúránkat 10.00' órakor 
indítjuk

A meghirdetett idõpontokban túravezetõk 
indulnak, akikkel együtt mindenki idõben 
célba ér.

Távoli településrõl érkezõk saját túrájuk 
szintidejének terhére 09.00' óráig elindul-
hatnak.

Célba érkezés legkésõbb, a leghosszabb 
távról is, 16.00' óráig.

Szintidõn belül célba érkezõk teljesít-
ményüket igazoló emléklapot, forró teát és 
kisérdekû ajándékot kapnak.

Szeptember 19-én és 26-án vasárnap reg-
gel 8 órakor a Kehely Cukrászda elõl rende-
zõi útvonal bejárás indul a tervezett útvona-
lakon. Jelentkezni lehet a Természetbarát 
Szakosztály fogadóóráján és Csizmadia 
Gyula rendezõnél a (20)807-8090 telefon-
számon.

Rendezõk, túravezetõk, pontõrök és ön-
kéntes támogatok jelentkezésére szeptember 
26-ig számítunk fogadóóráinkon és rendez-
vényeinken.

Csizmadia Gyula rendezõ (20)807-80-90
csizmadiagyula@freemail.hu

   Tiszazugi Teljesítménytúra
2010. október 2-án, szombaton

Férfi páros eredmények: 1. Molnár And-
rás /Budapest/ – Kovács Mihály /Martfû/;  2. 
Sági István /Martfû/ – Dr. Despotov Svetozár 
/Martfû/; 3. Szabó Pál – Szabó Dániel /Szol-
nok/. 

Természetesen a jutalmazás sem maradt 
el. Az indulók egy serleget, illetve érmet ve-
hettek át.

A szervezõk finom ebéddel és egy kis hû-
sítõvel fogadták a versenyen résztvevõket.  

Cserényi Száva



"OVI-KOMP" HÍRADÓ
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A TÁMOP-3.1.4/08/2-2008-0009. 
„Együtt a piacképes tudásért”a martfûi ok-
tatási - nevelési intézményekben” címû 
pályázat megvalósulása a Játékvár Óvoda és 
Bölcsõde feladat ellátási helyein.

2010. augusztus 31-én lezárult a TÁMOP 
-3.1.4. pályázatban rögzített bevezetõ éve. A 
nevelési év folyamán két feladat ellátási he-
lyen, a Munkácsy úti óvoda és a Kossuth úti  
Tagóvoda kiscsoportjaiban került beveze-
tésre a Kompetencia Alapú Óvodai Prog-
ramcsomag, amely a négy õselem (Levegõ, 
Tûz, Víz, Föld) köré építi a megismerési 
folyamatokat, tevékenységeket. Az óvodák-
ban folyó nevelõ munkáról, a tevékenységek 
megvalósításáról, a pályázatban foglalt kép-
zési kötelezettségeinkrõl folyamatos tájé-
koztatást kaptak partnereink az óvodákban, 
az újság hasábjain és a Városi Televízió adá-
saiban.

Az utóbbi hetek kiemelt feladata volt a 
megvalósított intézményi innovációk doku-
mentálása, a hozzájuk kapcsolódó képanyag 
rendszerezése és feltöltése az educatio.hu 
honlapjára.

Mindkét feladat ellátási helyen az inno-
vációk kiemelt célja és feladata, az óvoda - 
család közötti kapcsolat megerõsítése, új 
tartalmakkal való megtöltése és a gyerme-
kek, családtagok, valamint az óvodában 
dolgozó felnõttek érzelmi életének gazdagí-
tása volt.

A visszajelzések és tapasztalataink is azt 
mutatják, hogy elképzeléseinket sikeresen 
meg tudtuk valósítani, a szülõk és a gyer-
mekek is örömmel emlékeznek vissza a 
közösen megélt eseményekre, élményekre.

Az eltelt egy esztendõ tapasztalatait 
összegezve úgy gondoljuk, hogy a gyerme-
kek a szabad és a szervezett játék során, a  
mûvészeteken, az alkotó munkán és saját 
tevékenységükön keresztül sok tapasztalatot 
szereztek. Ismereteik gyarapodtak, képessé-
geiknek, egyéni fejlettségüknek megfele-
lõen minden kisgyermek megtalálta a szá-
mára érdekes, motiváló tevékenységet, 
melyben érdeklõdésének, igényének megfe-
lelõen vett részt. A sokféle új módszernek, 
tanulásszervezési eljárásnak köszönhetõen 
problémamegoldó képességük, képzeletük, 
kreativitásuk pozitívan fejlõdött.

"Együtt a piacképes tudásért"

Nagy hozadéka a programnak, hogy a 
gyermekek önállósága, társakkal való kap-
csolatteremtõ képessége már ebben az élet-
korban is jobban megnyilvánult.

A kompetencia alapú óvodai program-
csomag megvalósításának fontos feltétele 
volt a szülõk bevonása a gyûjtõmunkába, az 
újfajta tevékenységek szervezési és lebo-
nyolítási folyamataiba, amit ezúton is kö-
szönünk, és bízunk a további jó együttmû-
ködésben.

A szülõk szülõértekezleteken, a tájékoz-
tató táblára kihelyezett írásos és képanyag 
segítségével kaptak betekintést a prog-
ramcsomag aktuális témáiba, a csoportok-
ban folyó nevelõmunkába, eseményekbe.

Úgy érezzük, hogy a „KOMP-nak” kö-
szönhetõen az óvoda - család kapcsolat 
erõsebb és többirányú lett, amelynek ápo-
lását a következõ években is célunknak te-
kintjük.

Természetesen a gyermekeken és a szülõ-
kön kívül, nekünk, óvodapedagógusoknak 
és az intézményben dolgozó valamennyi 
felnõttnek hozott új lehetõségeket a prog-
ramcsomag.

Igényünkké vált pedagógiai módszertani 
kultúránk megújítása, az új tanulásszer-
vezési eljárások kipróbálása és megvalósí-
tása, amelyeket alkalmazni kívánunk az el-
következendõ években.

A külsõ és belsõ továbbképzéseken való 
részvétel nagyban segítette az együttgondol-
kodást, a tapasztalatok feldolgozását, az 
ötletek, új módszerek átadását. A belsõ to-
vábbképzési rendszert folytatni kívánjuk, 
hiszen ezek az alkalmak nagyon jó hatással 
voltak a szakmai megújulásra, a szervezeti 
kultúra alakulására.

Egybehangzó véleménye intézményünk 
dolgozóinak, hogy a pályázat megvalósítá-
sával együtt járó sok-sok munka hasznos 
volt, valamennyien tanultunk, megújultunk 
általa. 

A programcsomag elemeit beillesztettük 
a helyi nevelési programunkba is, és a 
csoportokban felmenõ rendszerben folytat-
juk a megkezdett feladatok megvalósítását.

Oláhné Hegedûs Éva és
Hovodzák Ferencné 

szakmai vezetõk

Szeptember 1-jén a Játékvár Óvoda és 
Bölcsõdében is megkezdõdött az új nevelési 
év. Két sikeres pályázatot is nyert az önkor-
mányzat az óvodával közösen. Közel 17,5 
millió forintot fordítottak a Kossuth úti és  16 
millió forintot a Munkácsy úti óvodára. Az 
elsõdleges cél az volt, hogy év elején minden 
gyermeket zavartalanul tudjanak fogadni, 
amelyet sikerült is teljesíteni. A Kossuth úti 
óvoda felújítása már befejezõdött, a Mun-
kácsy úton a belsõ munkálatokat elvégezték, 
a külsõ burkolat festésén dolgoznak. 

Nagy örömükre ebben az évben nem 
csökkent a gyermekek létszáma. A Mun-
kácsy úti óvodában három csoportban 66 
gyermekkel kezdõdik a nevelési év. A Kos-
suth úti óvodában szintén három csoportban 
61 gyermeket, a Május 1. úti óvodában két 
csoportban 56 gyermeket nevelnek. A Mezõ-
héki Óvodában is szaporodott a létszám, 18 
kisgyermeket nevelnek egy osztatlan cso-
portban. A bölcsõdében 30 gyermeket fo-
gadtak szeptember 1-jén. Természetesen, 
igény szerint továbbra is jelentkezhetnek a 
bölcsõdébe vagy akár az óvodába a gyerme-
kek.

A jövõbeli terveket illetõen, az elõzõ 
évhez hasonlóan, folytatják a kompetencia 
alapú óvodai nevelési program bevezetését, 
megismertetését az új belépõ kiscsoporto-
sokkal.

Másik nagy feladat, hogy a Május 1.  úti 
óvoda és a Mezõhéki Óvoda is felkészüljön,  
hogy a 2011-12-es évben õk is bekapcsolód-
janak a programba. A kompetencia alapú 
programcsomagot nem önmagában, hanem 
a saját, helyi nevelési programjukkal együt-
tesen alkalmazzák. A Játékvár - Vár a játék 
programot módosították, kiegészítették 
azokkal az elemekkel, amelyeket a nevelési 
csomag tartalmaz, ezáltal, egységesen 
tudnak foglalkozni a gyerekekkel. Az óvodai 
országos program is változott, ezért a helyi  
nevelési programot is módosítaniuk kellett.

Az intézmény folyamatosan figyelemmel 
kíséri a pályázati lehetõségeket. A nyár során 
nyertek egy teljesítménymotivációs pályá-
zatot, közel 500 ezer forinttal gyarapodva. A 
pályázat célja a minõségi nevelés, az óvónõk 
teljesítmény értékelése volt egy kidolgozott 
rendszer alapján.

Gonda Istvánné, a Játékvár Óvoda és Böl-
csõde vezetõje ismét megnyerte az intéz-
mény vezetõi pályázatát. Reméli, hogy kine-
vezésének elkövetkezõ öt évében az óvó-
nõkkel, gondozónõkkel, a nevelõmunkát 
segítõkkel közösen sokat tudnak tenni a 
gyerekek korszerû nevelése, harmonikus 
fejlesztése érdekében.

Cserényi Száva

Játékvár Óvoda és Bölcsõde
  – Felújítások után zavartalan

  évkezdés
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Augusztus utolsó hetében alakuló, a 
szeptemberi elsõ héten pedig tanévnyitó 
értekezlettel készültek a martfûi tanoda 
pedagógusai az újabb iskolai évre, míg 
szerdán reggel az évnyitó ünnepséggel 
ténylegesen is kezdetét vette a tanév vá-
rosunk általános iskolájában.

Az iskolai mûsor, a Himnusz elhangzása 
után, a harmadikosok bájos és szívhez szóló, 
arcunkra szinte végig mosolyt csaló szava-
lataival kezdõdött, melyre Papp Andrásné 
tanítónõ készítette fel a kis nebulókat.

– Együtt örültök majd, amikor egyedül 
tudjátok elolvasni a kedvenc meséiteket, 
amikor meg tudjátok számolni, hány csillag 
van az égen, és akkor is, amikor elõször írtok 
levelet a szüleiteknek majd a táborból vagy 
az iskolából. Mert ilyen ügyesek lesztek elsõ 
osztály végére. – Ezekkel a szavakkal kö-
szöntötte a Damjanich János Általános 
Iskola legkisebb diákjait Földi Edina intéz-
ményegység-vezetõ szeptember 1-jén, a 
tanévnyitón.

– Itt állnak elõttünk a kis óvodások, a 
vidáman csörgedezõ, maguknak helyet 
keresõ kis patakok, és a tapasztalatokban 
már gazdagabb, de még a tengerig el nem ért  
folyók. A tanár pedig a lágy szellõ lesz, aki 
segít ennek a kis óvodásnak megkezdeni az 
utat, késõbb maga lesz a szikla, amelyik elé 
áll, és jó irányba tereli majd a patakot, hogy 
maga is folyóvá váljék, hogy megemelje a 
fehér fodrú habokat.

Földi Edina arra kérte kollégáit, hogy 
segítsék diákjaikat a tengerekhez, röpítsék el 
õket egészen az óceánig.

– A siker azon az úton lesz elrejtve, amin 
végig kell majd mennetek, és útközben 
fogjátok felfedezni azokat az értékeket, ami-
kért megküzdve többek lehettek – szólt a 
pályaválasztás elõtt álló nyolcadikosokhoz.

Hagyományosan, a másodikos diákok kis 
ajándékkal kedveskedtek a legapróbbaknak. 

Egy különleges pályázatot indított a 
tanév elején az oktatási intézmény, a diák 

önkormányzattal közösen. Az iskolai ver-
senyben folyamatosan feljegyzik a diákok, 
hogy egy-egy napon milyen sikereket értek 
el, és hogy társaik milyen sikereinek örül-
hettek. Gondolataikat naplóban összegzik, 
amit év végén „siker könyvvé” fûznek majd.   

Az eltelt nyár izgalmas lehetõségeirõl, a 
táborokról is hallhattunk. Az alsósok Du-
nabogdányban, a felsõsök Egerváron, a 
kézmûvességet kedvelõk pedig Tiszavár-
konyban ügyeskedhettek. Az intézmény-
egység-vezetõ köszönetet mondott kollégá-
inak a táborok szervezéséért, lebonyolí-
tásáért.

Az elmúlt tanévben lezajlott suli pont és 
ételízesítõ gyûjtési akciót Szekeres Mónika 
Gizella értékelte. A zöld pontok gyûjtésével 
a játék ebben a tanévben is folytatódik. A 
suli pontok gyûjtését az 5.b osztály nyerte. 
Az ételízesítõ gyûjtési akcióban az 5.c 
osztály volt a legaktívabb.

Az intézményben 41 elsõ osztályos (2 
kisdiák Mezõhéken) lépett be az iskolás élet 
kapuján. Tagintézményükben 14 nebuló (két 
osztályban), míg Martfûn 21 tanulócso-
portban 476 tanuló vágott neki a 183 tanítási 
napnak.

Szorgos összefogás eredményeként az 
iskola földszinti része teljesen megújult 
(festés és lambériázás). Megtörtént az ok-
tatási intézmény átjáró folyosójának járóla-
pozása, a hátsó biciklitároló csapadékvíz 
elvezetése, csatornázása, térkõ burkolattal 
való ellátása. Megújult a könyvtár burkolata 
és a tanári szoba beépített szekrényei is. 
Elvégezték a tisztasági meszeléseket, a kar-
bantartási munkálatokat és az osztályter-
mekben lévõ táblák festését is.

Az oktatási intézmény dolgozói köszönik 
a településellátó szervezet és az iskola tech-
nikai dolgozóinak áldozatos munkáját! 
Külön köszönet illeti a szülõket, akik hozzá-
járultak a kinti tanterem munkálatainak el-
kezdéséhez!

        Herbályné

Becsengettek az általános iskolában

Szeptember 1-jén becsöngettek a Dam-
janich János Gimnázium, Szakképzõ Iskola 
és Kollégium tantermeiben. A középiskola 
hagyományosan a mûvelõdési központban 
tartotta ünnepélyes tanévnyitóját, ahol Rus-
vainé Schneider Piroska igazgatónõ össze-
foglalta az elmúlt tanév eredményit,  a 2010 
/2011-es új tanév  feladatait, változásait. 

A martfûi középiskolában szeptemberben 
151 új diák kezdi meg a tanévet. A 9. évfo-
lyamon 100 tanuló, az 1/13 kereskedelmi 
ügyintézõ szakon 17 fõ, az intenzív nappali 
tagozaton 34 fõ kezdte meg  tanulmányait.

Az ünnepség keretein belül  az  iskola  új 
diákjait, a 9.-eseket  az igazgatónõ bátorító 
szavai köszöntötték: – Érezzétek jól maga-
tokat közöttünk, álljátok meg a helyeteket, 
tanuljatok képességeiteknek megfelelõen, 
legyetek szorgalmasak! Ahhoz, hogy 4 év 
múlva sikeresen érettségizzetek, vagy ered-
ményes szakmai vizsgát tegyetek, hosszú az 
út. Tanulni, viselkedni kell ahhoz, hogy az út  
egyenes legyen és 4 évig tartson. Egy jó 
iskolaközösség tagjai lettetek, de rajtatok is 
múlik, hogy megálljátok a helyeteket,  hogy 
jól érezzétek magatokat.

Az elmúlt tanévben megkezdett kompe-
tencia alapú oktatást az iskola  ebben a tanév-
ben is folytatja. Az új oktatási forma célja 
továbbra is a programba bevont  tanulók 
képességeinek fejlesztése az ismeretszerzés 
nem hagyományos módszereit is felhasz-
nálva. – A program felmenõ rendszerben 
zajlik, célunk, hogy az új módszerek alkal-
mazásával  a tanulás élménnyé, igénnyé, 
eredményessé, a hétköznapi élethez köze-
libbé váljon – hangsúlyozta az iskola igaz-
gatónõje.

Nem csak az oktatásban történnek vál-
tozások, a nyári szünetben az iskola épülete is 
megújult. Laminált padló került a kollégiumi 
szobákba, a folyosókon linóleumcserére, két 
tanteremben festésre került sor. Folyamatban 
van a bõrdíszmûves kabinetterem kialakítása. 
Pályázati forrásból, szeptember végére, a 
tanítást és tanulást segítõ digitális táblák ke-
rülnek öt tanterembe.

Személyi változások is történtek az  új 
tanévben. Rágyanszky István nyugdíjba vo-
nulását követõen, Kécskeiné Vad Ibolya látja 
el a továbbiakban a kollégium vezetõi fela-
datait. A bõrdíszmûvesek szakmai gyakor-
latát Récsányi Anita tartja.

Sok program, esemény vár a  diákokra a 
tanítási órákon kívül is. –  A hagyományos 
rendezvények mellett a Diákönkormányzat 
programjai színesítik a tanévet. A sportolást 
szeretõ diákok számára is számos lehetõség 
kínálkozik – hangzott el az  igazgatónõ tanév-
nyitó beszédében. Vele együtt eredményes, 
pozitív élményekben gazdag tanévet kívá-
nunk az iskola valamennyi tanulójának és 
dolgozójának.

Magyar Mária

A tennivaló nem változik:
tanulni kell mindenkinek!
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Az elmúlt év õszén sok martfûi család 
ismerkedett a kompetenciaalapú oktatás fo-
galmával, hiszen településünk valamennyi 
nevelési - oktatási intézményében bevezetés-
re került ez az új oktatásszervezésen alapuló 
programcsomag.

Sokan tették fel a kérdést, hogy miért van 
erre szükség, s hogy mi  mindent fog ez jelen-
teni a dolgos hétköznapokban.

Szülõként, pedagósuként is mindannyian 
látjuk és érezzük, hogy mai világunk milyen 
más és új kihívások elé  állít bennünket. Ezek-
hez a megváltozott körülményekhez próbá-
lunk igazodni, felkészíteni tanítványainkat az 
egész életen át tartó tanulásra.  Célunk, hogy 
az ehhez szükséges képességek, készségek 
fejlesztésével pozitív gondolkodású, sikerre 
éhes, kitartó diákokat engedjünk el  iskolánk-
ból.

A pályázat lehetõséget adott arra, hogy 
szakmailag jól felkészült pedagógusok fog-
janak ehhez a munkához. Valamennyi 
kollégánk továbbképzés keretén belül tehetett 
szert a meggyõzõ és hiteles módszerek, eljá-
rások megismerésére, bevont pedagógusa-
ink 120 órás tanfolyamot végeztek.  Az új 
tanulásszervezési eljárások magasszintû 
megvalósítását tanulást segítõ eszközök 
megvásárlásával igyekeztünk megvalósítani. 
Sok új és érdekes játék került a gyerekek 
kezébe, melyek akár egyénre szabottan is 
segítették elõrehaladásukat. Valamennyi 
tantermünkben televíziót, DVD lejátszót, CD 
lejátszót tudtunk elhelyezni, sõt hálózati 
nyomtatóval is bõvíteni tudtuk iskolánk esz-
közállományát. De mi mindent érzékelhettek 
mindezekbõl a gyerekek?

A szövegértés - szövegalkotás, matema-
tika és idegennyelvi kompetencia területeken 
a programcsomagok bevezetésével az élet-
korhoz igazodó tananyagok, képességek fej-
lesztése került a középpontba. Gyakorlatia-
sabb, a mindennapokban könnyebb eligazo-
dást segítõ eljárások, módszerek szerethe-
tõbbé tették az iskolát.

Elsõ osztályba került tanítványaink szülei 
sok színes programon keresztül – mint pél-
dául az õszi témahét – gyakran bepillant-
hattak a napi munkába, sõt õk maguk is része-
sei lehettek a feladatoknak. A farsangi kisze 
báb készítés, fánk sütés alkalmával már ruti-
nosan mozogtak a tantermekben. 

Iskolánk tanulói, intézményi fejlesztés-
ként, karácsonyi mesejátékot mutattak be „ A 
karácsony megmentõje” címmel. Színpadon 
állhatott 180 diákunk szülõk, nagyszülõk,  
tanárok nagy-nagy örömére. Tehetségüket 
nem csak Martfû, hanem Kengyel, Tisza-
földvár, Rákócziújfalu lakóinak is megmutat-
hatták. A közös elõadás méltó elõkészítése 
volt az otthoni csendes családi  ünnepnek.

Természetesen a bemutatott mese elõadás 
a következõ tanévekben is folytatódik,  hogy 
minél több tanulónknak lehetõséget adjunk a 
szereplésre.

A 3 hetet meghaladó projekt bemutató 
elõadás minden édesanya legszebb élményei 
közé tartozott.

A munka mellett igyekeztünk olyan prog-
ramokat is szervezni, melyek színesebbé, 
tartalmasabbá tették a tanévet. Diákjaink 
részt vehettek Szolnokon az õsszel  megren-
dezett Vásári forgatag rendezvényen, tavasz-
szal bábszínházi elõadást láthattak a  békés-
csabai Jókai Színházban, kirándulhattak a 
szarvasi arborétumban.

Tanáraink munkáját mentorok segítették a 
tanév folyamán, s örömmel számolhatunk be 
arról, hogy kollégáink tevékenységét nagyon 
jónak találták, amit az év végi írás, olvasás, 
számolás és nyelvi mérések is alátámasz-
tottak.

Reméljük, hogy az év elején a programban 
még kételkedõ szülõket munkánkkal, a gye-
rekek eredményeivel sikerült meggyõznünk a 
program sikerességérõl.

Az idei tanévben folytatjuk a megkezdett 
munkát, sõt a felsõ tagozat 5. évfolyama is 
bekapcsolódott szövegértés, szövegalkotás 
téren a pályázatba.

Aki újat csinál, az néha hibákat követ el, 
de az élet akkor izgalmas, ha új dolgokat 
csinálunk.

Így vagyunk ezzel mi is,  de közös célunk, 
hogy tanítványaink az eddiginél is használ-
hatóbb, érettebb, meggyõzõbb tudással  
hagyják el iskolánkat. Eddig is és ezután is 
ezért dolgozunk.

Vatai Zsigmondné
szakmai vezetõ

Május 1. út 2. feladatellátási hely

VISSZAPILLANTÁS A 2009/2010-ES TANÉVRE

Az idén 73 általános iskolás diák nyaralt a 
honismereti táborainkban. 36 alsó tagozatos  
kisgyerek számára a Dunakanyarban, Duna-
bogdányban szerveztünk tábort. Az volt a 
célunk, hogy megismertessük tanulóinkkal az 
ország egyik legszebb vidékének kulturális és 
történelmi nevezetességeit. Ellátogattunk 
Vácra, a székesegyházba, a visegrádi várba, 
az esztergomi bazilikába, városnézõ busszal 
átmentünk a szlovákiai Párkányba. Részt 
vettünk a Tatai Napok rendezvényein, haza-
felé pedig útba ejtettük a  szentendrei skanzent 
és a budapesti állatkertet. Nagyot  fürödtünk 
az esztergomi élményfürdõben, a táborban 
pedig lovaglóleckéket vehettek a gyerekek 
egy elismert oktatótól. A látottakból vetélke-
dõket rendeztünk, és kézmûves foglalkozá-
sokat is szerveztünk. A sportverseny, az esti 
csillagkeresés és a tábortûz sem maradt el. 
Igyekeztünk gazdag, élményszerû progra-
mokat összeállítani kis diákjaink számára.

A nagyobbakkal az Õrségbe és a Zalai  
dombságra utaztunk. Útközben fürödtünk a  
Balatonban, megismerkedtünk Veszprém ne-
vezetességeivel. A szállásunk egy középkori 
lovagvárban kialakított turistaszállón volt 
Egerváron. A gyerekek nagyon élvezték az 
ódon falak hangulatát. Innen különbözõ 
túrákat tettünk. Voltunk a jáki templomban, 
az Õrség szívében, Õriszentpéteren és a pi-
tyerszeri falumúzeumban, Szombathelyen a 
római kori parkban. Dagonyáztunk a  sárvári 
élményfürdõ medencéiben, a zalaegerszegi 
Aquaparkban, a gersekaráti tóban. Rendez-
tünk reneszánsz divatbemutatót, hirdettünk 
„A tábor sztárjai” versenyt. Az utolsó napon 
vetélkedõkön felelevenítettük mindazt, amit 
láttunk. A tábor végén VTK-sokat (veterán 
táborozókat) avattunk.

A támogatóink segítségével megjutalmaz-
hattuk a gyerekeket. Ezúton is  köszönjük a 
Boldog Gyermekekért Alapítvány anyagi tá-
mogatását és a szülõi felajánlásokat.

A tábori beszámolót összeállították:
Juhászné Hidvégi Edit

és Szabó Józsefné
táborvezetõk

Tábori beszámoló

Kedves  Szülõk!
Továbbra is szívesen fogadjuk „zöld 

növény” felajánlásaikat (évelõ, fás szárú 
cserjéket).

Szeretettel várjuk azokat a virágaikat 
is, melyeket szívesen kiteleltetnének isko-
lánkban (megfelelõen gondoskodunk ró-
luk, és tavasszal az eredeti állapotukban 
adjuk vissza ¢)

Damjanich János Általános Iskola
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Martfû Város Önkormányzatának Havilapja

A Kárpát-medencei Magyarság Mûve-
lõdési Kör Egyesület májusban pályázatott 
hirdetett Martfû kincsei fotós szemmel 
címmel a város iránt érdeklõdést mutató, 
fotózni tudó személyek részére: készítsenek 
fotókat a városról, lakóiról, közösségeirõl, 
bármirõl, amirõl úgy tartják, hogy az érték a 
város, a város lakói, az utókor számára. 

A legjobb alkotásokat az „ÖrökZöld-
Tisza” Martfûi Fesztivál illetve a Magyar 
Fotográfia Napja (augusztus 29.) alkal-
mából rendezték kiállítássá a szervezõk. A 
fotókiállítás megnyitójára augusztus 14-én 
került sor a mûvelõdési központban.

170 éve 1840. augusztus 29-én készült 
elõször fénykép. A Magyar Fotómûvészeti 
Alkotócsoport Országos Szövetsége és 108 
szakmai és társadalmi szervezet választotta 
ki e jeles napot, augusztus 29-ét, amely 2003 
óta minden évben a Fotó Kulturális Nemzeti 
Örökség és a Kortárs Fotómûvészet értéke-
ire irányítja a figyelmet.

Településünk számos szépségét láthatjuk 
a kiállított fotókon, olyan részleteket, ame-
lyeket eddig talán észre sem vettünk. Ezek-
nek a fotóknak a segítségével egy kicsit újra 
felfedezhetjük városunk értékeit. Gratulá-
lunk azoknak, akik munkájukkal, látásmód-
jukkal, fotóikkal Martfû kincseit megmutat-
ták nekünk.

Eredmények: 1. Szántó Szilárd 2. Czine-
ge Tímea, Botka Tibor, 3. Ifj. Herbály János, 
Bélteki Tibor. Hervay Viktória és Sulyok 
Imre különdíjat vehetett át. Biacsi Annamária

A TÁMOP „Olvasással a jövõért a 
Szolnoki kistérség könyvtáraiban” 
elnevezésû uniós pályázat elsõ nagy ren-
dezvénye az Országos Rejtvényfejtõ Ver-
seny martfûi állomása volt augusztus 14-
én.

A nagy múltra visszatekintõ esemény 
házigazdája a tizenöt éves Martfûi Rejtvény-
fejtõ Klub volt, mely a könyvtár kiscso-
portjaként mûködik. A versenyfelhívásra 
közel hetvenen érkeztek a mûvelõdési köz-
pontba, ahol kezdõ, haladó, mester és 
mesterjelölt kategóriában mérhették össze 
tudásukat a „kockavadászok”.

Eredmények:
Mester: 1. Barna Viktor - Szentendre, 2. 

Horváth Sándor - Géderlak, 3. István 
György - Miskolc, valamint 5. Bakos And-
rás - Martfû, 12. Bakos Ferenc - Martfû, 15.  
Papp Ferenc - Martfû

Mesterjelölt: 1. Salgó Sándor - Budapest, 
2. Erdész László - Heves, 3. dr. Lengyel 
Lajosné - Martfû, továbbá 10. Hegedûs Sán-
dorné - Martfû.

Haladó: 1. dr. Kádár Imréné - Heves, 2. 
Lapis Viktor - Debrecen, 3. Mucsi Sándor - 
Szolnok, továbbá 5. Szöllõsi József - Mart-
fû, 10. Rabné Csík Éva - Martfû, 11. Szilágyi 
Dezsõ - Martfû, 13. Marossy Ödönné - 
Martfû, 15. Makai Lászlóné - Martfû.

Kezdõk: 1. Horváth Dávid - Budapest, 2. 
Sóti Benjámin - Budapest, 3. Csibrán Ró-
bert, továbbá 8. dr. Bozó Józsefné - Martfû.

A nyertes pályázat jóvoltából neves írók 
meghívását tervezi a könyvtár. Jelenleg szer-
vezés alatt áll egy találkozó Vujity Tvrtko-
val, a késõbbiekben pedig, többek között, 
Nógrádi Gábort és Bartos Erikát is szeretnék 
vendégül látni. 

A babáknak és a mamáknak készség-
fejlesztõ foglalkozásokat szerveznek Rin-
gató címmel.

Az idõsebb olvasók körében nagy az 
igény egy alapfokú internetes tanfolyamra, 
mely úgy tûnik, most majd meg is valósul-
hat.

A különbözõ rendezvényekrõl a Martfû 
Közéleti Magazinból tájékozódhatnak majd, 
és természetesen a könyvtárban is felvilá-
gosítást adnak a különféle korosztályoknak 
szóló programokról. 

K.É.

Mint ahogyan arról az elõzõ lapszá-
munkban olvashattak, negyven árvízká-
rosult lengyel gyermek érkezett augusztus 
elején egy hétre városunkba nyaralni. Az 
általános és középiskolás gyerekeket színes 
programsorozat várta, amelynek a szerve-
zésébe a Kossuth Nyugdíjasklub is be-
kapcsolódott.

Tóth-Fekete Mihályné, a klub vezetõje 
ezúton mond köszönetet Tiszakürt önkor-
mányzatának, Tálas László polgármester-
nek, Molnár Károlynénak, a tiszakürti 
nyugdíjasklub vezetõjének, a nyugdíjasklub 
tagjainak, hogy kérésének eleget téve, térí-
tésmentesen lehetõvé tették a település 
csodálatos arborétumának megtekintését, és 
finom ebéddel is megvendégelték a lengyel 
gyerekeket.  

Martfû kincsei fotós szemmel

Október 28. csütörtök, 15 óra:
Szivárvány szép kapujában 
Mesejáték a Forrás Színház elõadásában.
A NeoFolk együttes élõzenei kísérete 

színesíti az elõadást.
2010. november 24. szerda, 15 óra: 
A kis hableány – Gyermekmusical a 

Fogi Színház elõadásában.
2011. március 3. csütörtök, 15 óra:
Csipkerózsika              
Zenés-táncos mesejáték a Honvéd Tánc-

színház elõadásában.
A táncjáték a tradicionális magyar 

folklórból meríti dallamait, táncait.
2011. április: A Kolompos Együttes 

mûsora 
A bérlet ára: 2.700 Ft Bérletek válthatók 

október 15-ig a Mûvelõdési Központ pénztá-
rában, az iskolákban és óvodákban.

A mûsorváltoztatás jogát fenntartjuk!

„VUK” IFJÚSÁGI MOZIBÉRLET
a legfrissebb gyermekmozikból.
Elõadásaira várjuk az óvodásokat és az 

általános iskolás diákokat!
Az 5 elõadásból álló bérlet  ára: 2.000 Ft

 

CSIRI-BIRI SZÍNHÁZBÉRLET 
2010-2011. évadra tervezett elõadásai



2010. szeptember 15. oldal

VÁROSI
MÛVELÕDÉSI
KÖZPONT
ÉS KÖNYVTÁR

Az intézmény 
nyitvatartási rendje:

hétfõtõl - péntekig 8.00 -  
20.00 óráig,

szombat - vasárnap 
rendezvények szerinti 

nyitva tartásban.

Tel.: (56) 450-146, 450-552

MARTFÛ

PROGRAMAJÁNLÓ

Szeptember 18. szombat:
Kulturális Örökség Napjai és „Kul-

túrházak éjjel-nappal”
Országos rendezvénysorozat - a képzõ-

mûvészet jegyében.
Az MMIKL, a JNSZ Megyei Verseghy F. 

Könyvtár és Mûvelõdési Intézet valamint a 
Martfû Városi Mûvelõdési Központ és 
Könyvtár évente megyei képzõ- és ipar-
mûvészeti tárlatot rendez. A tárlat fõ állo-
mása a beérkezõ pályamunkák zsûrizése.

Programok:
10 órától: az intézmény bemutatása, 

látogató csoportok részére
14 óra: Gyurcsek Ferenc Munkácsy-

díjas szobrászmûvész képzõmûvészeti elõ-
adása

15 óra: A Jász-Nagykun-Szolnok Me-
gyei Képzõ- és Iparmûvészeti Tárlat anya-
gának nyilvános zsûrizése

A zsûri tagjai: Hauzer Beáta textilmû-
vész, Benedek György festõ- és szobrász-
mûvész, Gyurcsek Ferenc szobrászmûvész

16 óra: Nyilvános projekt festmény - a 
képet a JNK Szolnok megyei képzõmû-
vészeti alkotók és közösségek készítik.

Minden kedves érdeklõdõt szeretettel vá-
runk!

Szeptember 28. kedd, 18 óra:
Színházi buszjárat - Szolnok, Szigligeti 

Színház
Molnár: Az üvegcipõ - vígjáték
Tímár bérlet elõadása

Október 2. szombat, 16 óra:
Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Fel-

nõttkórusok XX. találkozója
Ünnepi hangverseny a zenei világnap 

alkalmából az intézmény színháztermében.
A belépés díjtalan, minden kedves 

érdeklõdõt szeretettel várunk.

Október 8. péntek, 17 óra:
Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kép-

zõ- és Iparmûvészeti Tárlat megnyitója
Közremûködik: Martfû Városi Nõi Kar

Október 15. péntek, 14 óra:
Térségi nyugdíjastalálkozó az Idõsek 

Világnapja alkalmából, a Martfû Városi 
Nyugdíjasklub szervezésében 

Könyvtári programok: 

ORSZÁGOS CSALÁDI 
KÖNYVTÁRI NAPOK – 2010. 

október 4-10.
Október 4. hétfõ,  9 óra:
Zenés - verses foglalkozás csemeték-

nek
Babák-mamák a könyvtárban.
Október 5. kedd, 10 óra:
„A legkisebb királyfi nyomában” - 

vetélkedõ
Vendég: 4. osztály 
A „Sárkányos mesék” címû olvasópályá-

zat meghirdetése alsó tagozatos tanulóknak

Október 6. szerda: 
Tanul a család - „Nagyi én már ezt is 

tudom”

Ingyenes szûrések: • Vérnyomás-, test-
zsír-, testtömeg mérés, széndioxidmérés 
(csak dohányosoknak!) ÁNTSZ • Vércu-
kormérés – Martfûi Diabétesz Klub, Nagy 
Jánosné

Kiállítók, bemutatók:
    Aranyi Erzsébet – Jógázzunk együtt!- 

Bepillantás a jóga világába …
Balla Mária – Gyógyító cseppek

Balázsné Vad Rózsa –Sunrider termékek
Bálint Ferenc – Testmasszírozás
Bélteki Antal – Biorezonancia és

homeopátia 
Böjti Andrásné – Flavon termékek
Demény Ildikó – Bach virágterápia

Dávid Mária – Angyalkártya
Fehér József – Írisz fotó

Felföldi Tibor – Gyógyító kövek, ékszerek
Filó Melinda – Grafológiai tanácsadás

Hamar Erzsébet – Asztrológus
Holybáné Takács Magdolna  – 
Mágnesterápia – Reflexológia

Jakab Attila – Aura fotó
Jeneiteri – Kreatív Élet és Egészségsegítõ
Karsai Katalin – Test- és fülgyertyázás, 

Asztrológiai tanácsadás
Kifor Jánosné – Kártyajóslás

Kobela és Társa Kft. – Egészséges kenyér 
és pékáru kóstoló és vásár

Kissné Ungvári Anita – Mit üzen a kártya?
Kósa Lajos – Kósa Méhészet

Molnár Annamária – Természetes
vitaminok, étrend kiegészítõk

MBT – PONT – Tófenék úti gyógylábbelik
Patkós Kálmánné – Gyógyteakóstoló, 

gyógy- és fûszernövényvásár
Rusznákné Hangodi Ágnes  –

Talpmasszázs
Sebõk György – Japán mágnesterápiás 

masszírozó eszközök

III. EGÉSZSÉGMEGÕRZÕ NAP 

S. Nagy Ilona – Gyúró-nyomó masszázs
Szántai Éva – Tarot kártya, 

Kronobiológiai pszichogenetika
Szokolyiné Zsóka – Zepter termékek
Tõgyi István – Természetgyógyász
Varga Józsefné – Tudatos arcápolás

minden életkorban -  mûszeres mérés
Zsiga Attila – Tréner, lelki gondozó

Tájékoztatás,  tanácsadás:
• Lisztérzékenyek Egyesülete (Szolnok) • 

Jóreménység Klub (Martfû) – Kiadványok •  
Martfû Termál SPA Rekreációs Központ – 
Bemutatkozás, tájékoztatás a wellness szol-
gáltatásokról.

Elõadások:
Helyszín: Kávéházi terem
9.30-10.00 Bach virágterápia – Demény 

Ildikó  A virágok gyógyító energiája
10.30 HKO-hagyományos kínai orvoslás 

– Tõgyi István természetgyógyász
11.30 A Sors addig el nem múlik, amíg be 

nem teljesedik …. –  Hamar Erzsébet  
asztrológus

12.00 Magabiztos kommunikáció – Zsi-
ga Attila

13.00 Miért és hogyan védjük a  vesén-
ket? – Dr. Hegedûs Lívia belgyógyász, neph-
rológus

14.00 Súlyos betegségek kialakulásának 
okai és gyógyítása – Szicsek Ádám mérnök, 
természetgyógyász

15.00 óra után a Jóreménység Klub szer-
vezésében elõadást tart: Mikéné Bodor Má-
ria, a Rákbetegek Országos Szövetségének 
elnöke

Az elõadás címe: Európa Donna –  A 
Nemzetközi mellrák elleni mozgalom

A délután zárásaként közös esti séta és 
gyertyagyújtás a mellrák ellen.

Az egészségnapra a belépés díjtalan. Min-
den érdeklõdõt szeretettel várunk!

2010. október 9-én szombaton, 9-15 óráig a mûvelõdési központban

Ingyenes internethasználat azoknak a na-
gyiknak, akik elhozzák unokájukat. Közös 
nettúra a könyvtár dolgozóinak segítségével 
(levelezés, chat-programok, keresõk hasz-
nálata…) 

Október 9. szombat, 17 óra:
Találkozó Vujity Tvrtkoval, a Pokoli 

történetek írójával, a  TV2 riporterével.
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